
P R O T O K Ó Ł   NR  XL/2022 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 24 listopada 2022 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 i trwała do godz. 1430. 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 12 radnych. Nieobecni: radny Tomasz Niżnik, 

radny Krzysztof Ronowski oraz radny Eugeniusz Such. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 

- Mateusz Liput    – wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Łukasz Lorens     – zastępca wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Agnieszka Filar    – skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Mateusz Podkul   – sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Stanisław Ziomek   – sołtys Sołectwa Pustyny, 

- Mariusz Ślusarczyk   – radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

- Lucyna Liput    – dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

          Krościenku Wyżnym, 

- Dorota Frydrych   – dyrektor Samorządowego Przedszkola im. Wandy 

          Chotomskiej w Krościenku Wyżnym, 

- Marek Aftanas    – dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej 

                                                       im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym. 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając XL sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w XL sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 
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Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania XL sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag 

do porządku. 

 

Wójt Gminy Krościenko Wyżne – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, bardzo proszę 

o dodanie do punktu 8 dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał, projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na 

lata 2022-2030. Zmiana porządku obrad poprzez dodanie projektu niniejszej uchwały 

podyktowana jest koniecznością wykonania prac dodatkowych związanych z budową mostu.  

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił 

do przegłosowania wniosku Wójta Gminy Krościenko Wyżne o dodanie do punktu 8 

dotyczącego rozpatrzenia projektów oraz podjęcia uchwał, projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty. Projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na 

lata 2022-2030będzie zrealizowany jak pkt 8 lit. i, natomiast pozostałe punkty porządku obrad 

z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany.  

 

Wobec braku innych uwag i wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

przedstawił porządek obrad XL sesji, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXVIII sesji z dnia 23 września 2022 r. 

5. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXIX sesji z dnia 19 października 2022 r.  

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Krościenko Wyżne 

za rok szkolny 2021/2022.  

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2023-2027, 

b) zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu 

na nagrody za osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze oraz dodatku mieszkaniowego 

nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Krościenko Wyżne, 

c) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w dowozie uczniów 

niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli, 

d) uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(Dz. U. z 2022 r. poz. 1327 z późn. zm.) na 2023 rok, 

e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne, 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

g) obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obliczenia podatku rolnego 

na obszarze Gminy Krościenko Wyżne w roku 2023, 

h) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok 

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-

2030. 

9. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych.  

10. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

11. Zamknięcie obrad.    PRZEWODNICZĄCY RADY 

     

W zarządzonym przez Przewodniczącego Rady – Krzysztofa Podkula głosowaniu nad 

przyjęciem przedstawionego porządku obrad (ze zmianami) uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XL sesji wraz ze zmianami. 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXVIII sesji z dnia 23 września 2022 r. . 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR XXXVIII/2022 z sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 23 września 2022 r. 
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Ad. 5  

 Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXIX sesji z dnia 19 października 2022 r.  

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR XXXIX/2022 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

z dnia 19 października 2022 r. 

 

Ad. 6 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Krościenko Wyżne 

za rok szkolny 2021/2022.  

 

Dyrektor Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej w Krościenku Wyżnym 

– Dorota Frydrych: Samorządowe Przedszkole im. Wandy Chotomskiej w Krościenku 

Wyżnym wspiera rodziców w procesie wychowania, opieki i edukacji dzieci przedszkolnych. 

Nasze przedszkole to miejsce przyjazne wszystkim dzieciom , które pomaga w zdobyciu 

doświadczeń, o jakie w domu naprawdę trudno. Dziecko uczęszczające do przedszkola odnosi 

wiele korzyści. Są one bardzo szerokie i obejmują społeczny, intelektualny, emocjonalny oraz 

ruchowy rozwój. Poprzez kontakt z rówieśnikami dziecko poznaje zasady i reguły społeczne 

obowiązujące w świecie. W grupie rówieśniczej uczy się tolerancji, sztuki kompromisu, 

cierpliwości. Właśnie tutaj rodzą się pierwsze dziecięce przyjaźnie, tutaj dziecko nabywa 

umiejętność współżycia w zespole oraz rozwiązywania konfliktów. Już od najmłodszych lat 

stawiamy na samodzielność dzieci. Uczymy je samodzielnego jedzenia, ubierania się, 

komunikowania potrzeb fizjologicznych, jak również samodzielnej zabawy. Dziecko, które te 

umiejętności już posiada, w przedszkolu ma okazję je utrwalić w sposób naturalny. Poznaje też 

nauczycieli i innych pracowników przedszkola, którym zaczyna ufać i naśladuje ich 

zachowanie. To idealny moment na zapobieganie potencjalnym trudnościom i zaburzeniom. 

Nauczycielka przedszkolna zna dobrze swoich podopiecznych, to ona stwarza odpowiedni 

klimat wychowawczy i dydaktyczny. Czasami jako pierwsza odkrywa szczególne zdolności 

dziecka i dąży do ich rozwijania i doskonalenia. Dostrzega również deficyty w rozwoju 

dziecka, a wtedy wspólnie z rodzicami stara się pomóc dziecku w jak najlepszy sposób. Praca 

wychowawczo – dydaktyczna i opiekuńcza w roku szkolnym 2021/2022 przebiegała zgodnie 

z: Podstawą programową wychowania przedszkolnego, Programem Edukacji Przedszkolnej, 

Rocznym Planem Pracy, Planem pracy indywidualnej dla dzieci potrzebujących wsparcia 

i dzieci uzdolnionych, programem j. angielskiego, planami miesięcznymi, elementami 

programów i projektów edukacyjnych, w których cyklicznie bierzemy udział m.in. „Magiczna 

Moc Bajek”, „Akademia Kici – Koci”, „Z kulturą mi do twarzy”, „Kodusie - kodujemy razem”, 

„Cała  Polska czyta dzieciom”, „Moje zdrowie – moja siła, wielka moc”, „Kubusiowi 

przyjaciele natury”. Otrzymaliśmy certyfikaty za aktywny i twórczy udział w w/w projektach. 

Pozyskaliśmy kwotę 3 750 zł z Narodowego Programu Rozwoju czytelnictwa. Pozwoliło to na 

wzbogacenie biblioteczki przedszkolnej o nowe książki, a tym samym przyczyniło się do 

propagowania czytelnictwa wśród najmłodszych. W roku szkolnym 2021/2022 zadania 

przedszkola koncentrowały się na zagadnieniach wynikających z polityki oświatowej państwa, 

priorytetów Kuratora Oświaty, władz samorządowych  oraz potrzeb naszej placówki. Były one 

następujące:  
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Wychowanie do wrażliwości na prawdę i dobro. Kształtowanie właściwych postaw 

szlachetności, zaangażowania społecznego i dbałości  o zdrowie. Realizacja tego kierunku 

odbywała się poprzez stworzenie Kodeksu grupowego - ustalenie zasad i norm panujących w 

grupie, codzienne czytanie bajek oraz organizowanie zajęć w oparciu o literaturę dziecięcą, 

kształtowanie postaw oraz ukazanie wartości na przykładzie bohaterów bajek, prowadzenie 

zajęć i zabaw kształtujących poznawanie i nazywanie własnych emocji. Prowadzenie akcji 

„Cała Polska czyta dzieciom”, organizacja wycieczek-poznawanie własnej miejscowości. 

Uczestnictwo w akcjach charytatywnych i konkursach; „Góra grosza”, „Zbieramy zakrętki”, 

koncert charytatywny „Złote serca”, ogólnopolski konkurs plastyczny „Twórczość 

W. Chotomskiej w oczach dziecka”, spotkanie z bohaterem bajki - Kicia Kocia. Przyjęcie dzieci 

z Ukrainy po wybuchu konfliktu zbrojnego, wspólna zabawa z dziećmi przedszkolnymi, pomoc 

rodziców i instytucji, zaangażowanie całego personelu wykazało, iż  wrażliwość na potrzeby 

innych ludzi jest u nas na wysokim poziomie. W sumie objęliśmy opieką 10 dzieci z Ukrainy. 

Obecnie do przedszkola uczęszcza 1 dziecko. Mając na uwadze dobro dzieci dbaliśmy 

o kształtowanie świadomości zdrowotnej oraz nawyków dbania o własne zdrowie w 

codziennych sytuacjach w przedszkolu i w domu, współpracując w tym zakresie z rodzicami. 

Podnoszenie jakości edukacji poprzez działania uwzględniające zróżnicowane potrzeby 

rozwojowe i edukacyjne wszystkich uczniów, zapewnienie wsparcia psychologiczno-

pedagogicznego, szczególnie w sytuacji kryzysowej wywołanej pandemią COVID- 19 w celu 

zapewnienia dodatkowej opieki i pomocy, wzmacniającej pozytywny klimat przedszkola oraz 

poczucie bezpieczeństwa. Roztropne korzystanie w procesie kształcenia z narzędzi i zasobów 

cyfrowych oraz metod kształcenia wykorzystujących technologie informacyjno-

komunikacyjne. Realizacja tego priorytetu odbywała się poprzez prowadzenie obserwacji 

wstępnej  i okresowej, opracowanie planów pracy indywidualnej, prowadzenie zajęć 

rozwijających uzdolnienia i zajęć wyrównawczych oraz korekcyjno-kompensacyjnych, 

prowadzenie zajęć logopedycznych, spotkania z psychologiem oraz współpracę z Poradnią 

Psychologiczno-Pedagogiczną. Metody, formy i tematyka zajęć dostosowane były 

do indywidualnych potrzeb rozwojowych i edukacyjnych dziecka. 

Wzmocnienie edukacji ekologicznej w przedszkolu. Rozwijanie postawy 

odpowiedzialności za środowisko naturalne. Realizacja tego kierunku odbywała się poprzez 

udział w akcji: „Sprzątanie świata”, spotkanie z przyrodnikiem, zajęcia o ekologii, obchody 

„Dnia Marchewki” oraz „Dnia Polskiej Niezapominajki”, udział w programie „Czyste 

powietrze wokół nas”, udział w konkursach plastycznych „Skąd się biorą produkty 

ekologiczne”, Jesienne cuda”. Prowadzono obserwacje przyrodnicze w otoczeniu dziecka  

w różnych porach roku, zabawy badawcze z wodą, przypominano o konieczności oszczędzania 

wody. Zwracano uwagę na możliwość wykorzystania materiałów wtórnych np. na zajęciach 

plastyczno-technicznych oraz muzycznych. M. in. poprzez takie działania kształtowano 

u dzieci poczucie odpowiedzialności za stan środowiska przyrodniczego i nawyk dbania  

o środowisko naturalne.  

Roczny plan pracy przedszkola, wynikający z przyjętej koncepcji pracy i uwzględniający 

treści podstawy programowej wychowania przedszkolnego został zrealizowany. W przedszkolu 

rozpoznawane były możliwości psychofizyczne i potrzeby rozwojowe oraz sytuacja społeczna 

dzieci, a uzyskane informacje wykorzystywano w realizacji działań edukacyjnych. Prowadzono 

zajęcia specjalistyczne odpowiednio do rozpoznanych potrzeb każdego dziecka. Przedszkole 
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współpracowało z poradnią psychologiczno-pedagogiczną w zakresie rozpoznawania potrzeb 

rozwojowych kierując dzieci na badania psychologiczne i inne. Wychowankowie przedszkola 

uczestniczyli w zajęciach, zabawach, spacerach, uroczystościach organizowanych 

w przedszkolu. Były to zajęcia wynikające z programu wychowania przedszkolnego. Wdrażano 

dzieci do utrzymywania ładu i porządku w sali, pamiętając o czynnościach samoobsługowych, 

nawykach higienicznych i kulturalnych. Uczyliśmy dzieci poszanowania własności 

i wytworów prac kolegów, kulturalnego zwracania się do siebie, określania  stanów  

emocjonalnych  i swoich  potrzeb. W proces wychowawczy włączani byli nauczyciele, rodzice, 

pracownicy niepedagogiczni. Formy i metody pracy w przedszkolu oparte są na różnorodnych 

zabawach , obserwacjach i pokazie, działaniu, przekazie słownym, przykładzie osobistym, 

rozwiązywaniu zadań według własnego pomysłu, samodzielnym doświadczeniu dziecka, 

spontanicznej, swobodnej aktywności własnej, grach dydaktycznych. Dla dzieci z wszystkich 

grup prowadzona była nauka języka angielskiego. W placówce zorganizowane były dodatkowe 

zajęcia (zajęcia logopedyczne, religia, rytmika, taniec). Przedszkole podejmowało  działania 

wychowawcze w zakresie eliminowania zagrożeń oraz wzmacnianie właściwych zachowań 

dzieci. Zwracaliśmy szczególną uwagę na aspekt bezpieczeństwa jakim jest ochrona dzieci 

przed krzywdzeniem, przemocą i innymi formami naruszającymi nie tylko bezpieczeństwo 

fizyczne, ale przede wszystkim psychiczne dziecka. W przedszkolu zatrudniona jest 

profesjonalna kadra pedagogiczna. Nauczycielki posiadają kwalifikacje do pracy na stanowisku 

nauczyciela przedszkola jak również kwalifikacje do prowadzenia zajęć z dziećmi 

niepełnosprawnymi, zajęć logopedycznych, terapii pedagogicznej, zajęć z wczesnego 

wspomagania rozwoju dziecka czy zajęć z języka angielskiego. Systematycznie podnosiły 

swoje kwalifikacje uczestnicząc w szkoleniowych posiedzeniach Rady Pedagogicznej, 

warsztatach, seminariach, kursach. Sprawowały opiekę nad praktykantkami z KPU w Krośnie 

i Uniwersytetu Rzeszowskiego. W roku szkolnym 2021/2022 dzieci uczestniczyły w wielu 

organizowanych w przedszkolu i grupie uroczystościach, konkursach, projektach, warsztatach 

i wycieczkach. Były to: zabawa z okazji Ogólnopolskiego Dnia Przedszkolaka, Dzień Kropki, 

Dzień Edukacji Narodowej, Dzień Niepodległości, obchody Światowego Dnia Pluszowego 

Misia, obchody Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych, Andrzejki, Barbórka, 

wigilia przedszkolna, przygotowanie piosenek i wierszy z okazji Dnia Babci i Dziadzia 

(nagranie), bal Karnawałowy – bal w każdej z grup z wraz z nauczycielami, propagowanie 

radosnej atmosfery i tradycji, spotkanie z przyrodnikiem, pierwszy dzień Wiosny –symboliczne 

topienie Marzanny- kultywowanie tradycji i wesołej zabawy, Obchody Świąt Wielkanocnych, 

Dzień Marchewki, Święto Flagi , Wizyta u strażaków z okazji Dnia Strażaka, Dzień książki – 

zajęcia biblioteczne, poznanie pracy bibliotekarza, Dzień Polskiej Niezapominajki, Dzień 

Rodziny – występy dla Rodziców, Dzień Dziecka, konkurs recytatorski „Kolorowy Świat 

Wandy Chotomskiej” – przygotowanie krótkiego wiersza i recytacja przed dziećmi z innych 

grup, wycieczka do Wiejskiego ZOO w Berezce, uroczyste zakończenie roku przedszkolnego 

– występy dla Rodziców, uroczyste rozdanie dyplomów i upominków.  

Codziennie organizowano pobyt na świeżym powietrzu, z wyjątkiem dni z niesprzyjającą 

pogodą, wówczas zastępowano potrzebę ruchu innymi formami (zabawy taneczne, ruchowe, 

ćw. gimnastyczne). Kształtowaliśmy świadomość zdrowotną dzieci oraz nawyki dbania 

o własne zdrowie w codziennych sytuacjach w przedszkolu i w domu, w tym właściwych 

nawyków żywieniowych. Wszystkim potrzebującym  dzieciom udzielana była pomoc 
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psychologiczno –pedagogiczna. Formy tej pomocy były następujące: wspomaganie rozwoju 

emocjonalno-społecznego, zajęcia rozwijające uzdolnienia, zajęcia specjalistyczne 

w zależności od potrzeb dziecka, porady i konsultacje, rozmowy z rodzicami.  

Pomoc psychologiczno – pedagogiczna udzielana była dzieciom, które miały trudności 

w realizacji podstawy programowej wynikające ze specyfiki ich funkcjonowania poznawczo-

percepcyjnego, zdrowotnego oraz z ograniczeń środowiskowych i sytuacji rodzinnej. Pomoc 

psychologiczno-pedagogiczna udzielana była również nauczycielom w wypełnianiu ich 

statutowych zadań oraz w razie potrzeby rodzicom dzieci. W roku szkolnym 2021/2022 

zgodnie z arkuszem organizacyjnym zatwierdzonym przez Organ Prowadzący praca placówki 

zorganizowana była w 4 oddziałach. Przedszkole pracowało od 6.30 do 16.30 przez 5 dni 

w tygodniu przez 11 miesięcy w roku. Wychowankowie korzystali z 4 posiłków dziennie. 

Całotygodniowy jadłospis był do wglądu na gazetce dla rodziców. Posiłki dostosowane były 

do zaleceń i potrzeb dzieci cierpiących na alergię pokarmową, zgodne z normami 

żywieniowymi dla dzieci w wieku przedszkolnym. Kuchnia przedszkolna przygotowywała 

posiłki dla uczniów Szkoły Podstawowej. 

Personel przedszkola to: dyrektor -  pełny etat, 6 nauczycielek – pełny etat, nauczycielka 

j. angielskiego – 3/25 etatu, katecheta – 2/25 etatu, pomoc nauczyciela – pełny etat , 3 woźne 

oddziałowe – pełny etat, 1 woźna oddziałowa – ½ etatu, 2 kucharki – pełny etat, pomoc 

kuchenna – pełny etat- (posiłki dla szkoły), pomoc kuchenna – ½ etatu – (posiłki dla szkoły), 

intendentka – pełny etat, główna księgowa – pełny etat, referentka do spraw administracyjno-

kadrowych – pełny etat, konserwator – ½ etatu. 

Przedszkole jest bezpiecznym miejscem pracy pracowników przedszkola i pobytu dzieci. 

Bezpieczny plac zabaw i teren przy przedszkolu sprzyja codziennym zabawom na świeżym 

powietrzu i i umożliwia prowadzenie obserwacji przyrodniczych. Przedszkole charakteryzuje 

atrakcyjna oferta edukacyjna, nauczyciele stosują różnorodne, nowoczesne metody 

aktywizujące rozwój dzieci. Nauczyciele mają wysokie kwalifikacje i ustawicznie doskonalą 

swoje umiejętności. W przedszkolu panuje dobra atmosfera pracy i klimat sprzyjający 

współpracy na wielu płaszczyznach. Przedszkole zapewnia wszystkim potrzebującym dzieciom 

oraz ich rodzicom wsparcie psychologiczno-pedagogiczne. W przedszkolu realizowane są 

autorskie programy edukacyjne. W przedszkolu realizowane są liczne projekty edukacyjne, 

które wspomagają pracę z dziećmi. Nauczyciele wykorzystują w pracy z dziećmi narzędzia 

i zasoby cyfrowe, które pozwalają przygotować je do bezpiecznego korzystania z technologii 

informacyjno-komunikacyjnej. Przedszkole wychowuje do wartości oraz kształtuje właściwe 

postawy dzieci poprzez zajęcia dodatkowe i propagowanie idei wolontariatu. Przedszkole 

działa zgodnie z przyjętym kalendarzem imprez i uroczystości. Rozwijana jest współpraca ze 

środowiskiem lokalnym na rzecz rozwoju dzieci. Rodzice są zadowoleni z usług przedszkola 

i coraz chętniej podejmują współpracę na rzecz dzieci i przedszkola. 

 

Marek Aftanas – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Krościenku Wyżnym: panie przewodniczący, wysoka rado, proszę pozwolić na krótkie 

sprawozdanie z działalności naszej szkoły. Z moich informacji wynika, że taka informacje 

w formie pisemnej Państwo otrzymali, dlatego pozwolę sobie skrótowo przedstawić 

najważniejsze fakty dotyczące funkcjonowania szkoły. Jesteśmy ośmioklasową szkołą 

publiczną z oddziałami klas zerowych. Oprócz tego, że realizujemy przedmioty, które wynikają 
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z ramowych planów nauczania, dajemy również możliwość bogatej oferty zajęć dodatkowych. 

Są to koła zainteresowań: teatralne, dziennikarskie, muzyczne, sportowe, koło miłośników 

przyrody, biologii kreatywnej, rozwijające zainteresowania matematyczne, polonistyczne czy 

informatyczne. Ofertę uzupełnia działalność szczepu harcerskiego który działa przy szkole. 

Realizujemy potrzebne i wynikające z zlaeceń zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze, rozwijające 

kompetencje emocjonalno – społeczne, logopedyczne, korekcyjno –kompensacyjne, 

rewalidacyjne, takie o charakterze terapeutycznym z psychologiem oraz też związane 

z doradztwem zawodowym. Zarówno uczniowie jak i rodzice mogą liczyć na pomoc 

specjalistów jeżeli taka pomoc jest potrzebna. Generalnie mamy 2 oddziały klas zerowych, 

6 oddziałów klas pierwszego etapu edukacyjnego, czyli klas I-III oraz 12 oddziałów z drugiego 

etapu edukacyjnego, czyli ogółem mamy 20 oddziałów. Realizujemy zajęcia pozalekcyjne 

zgodnie z ofertą o której mówiłem wcześniej i też zajęcia z zakresu pomocy psychologiczno – 

pedagogicznej, w zakresie i bloków przedmiotowych i tez działań indywidualnych 

wynikających również z orzeczeń o potrzebie wprowadzania nauczycieli współorganizujących 

proces kształcenia, właśnie na podstawie orzeczeń poradni psyhologiczno – pedagogicznej. 

Generalnie pracuje 56 nauczycieli, z czego 45 to nauczyciele na pełnym zatrudnieniu, 

a 11 niepełnozatrudnionych. Wszyscy legitymują się stosownym poziomem wykształcenia oraz 

kwalifikacjami, ponieważ jest to podstawa; również w zakresie pomocy psychologiczno – 

pedagogicznej. Jeżeli chodzi o bazę dydaktyczną, to mamy 26 sal lekcyjnych, 4 pracownie 

specjalistyczne, biblioteka, czytelnia (w której znajduje się Internetowe Centrum Informacji 

Multimedialnej). Dysponujemy salami lekcyjnymi z bogatym sprzętem audiowizualnym. 

Klasopracownie są również wyposażone w tablice, monitory interaktywne; posiadamy również 

niezbędną liczbę pomocy dydaktycznych, która pozwala na pełna realizacje podstaw 

programowych z poszczególnych przedmiotów. Oprócz tych audiowizualnych pomocy, 

to jeszcze też dysponujemy zestawami map i plansz historycznych oraz geograficznych, 

zestawami pomocy do matematyki, do techniki i wychowania komunikacyjnego. W roku 

szkolnym obecnym  szkoła pozyskała dodatkowe pomoce dydaktyczne w ramach programów 

z których korzystamy, aplikujemy o środki i uzyskujemy dofinansowania. W obecnym roku 

szkolnym jest 390 uczniów, w 20 oddziałach. Jeżeli chodzi o ogólne zadania wychowawcze 

szkoły, to sa one zgodne z ogólnie przyjętymi normami  i wytycznymi dotyczącymi tego typu 

działań. Polegają one na wszechstronnym rozwoju ucznia, na przygotowaniu go do 

funkcjonowania w społeczeństwie, na kształtowaniu postaw moralnych. Posiłkujemy się nauką 

św. Jana Pawła II, który jest patronem naszej szkoły. Wdrażanie do współodpowiedzialności 

za bezpieczeństwo swoje i innych. Przeciwdziałanie zjawiskom patologicznym. Jeżeli chodzi 

o zadania wychowawcze, to są one realizowane przez różne formy, np. pogadanki, współpracę 

z Poradnią Psychologiczno – Pedagogicznej w Krośnie, pracownikami służby zdrowia, policji. 

Przy tej okazji jest wiele imprez, spotkań i uroczystości które wzbogacają życie szkoły i dają 

podstawy dobrego funkcjonowania w środowisku. Również działalność opiekuńcza polega na 

współpracy głównie z rodzicami. Dbamy o to, aby dzieci czuły się dobrze i bezpiecznie, 

tworzymy warunki sprzyjające zaspokajaniu podstawowych potrzeb uczniów i rodziców. 

Głównym elementem działalności wychowawczej, opiekuńczej jest program wychowawczo – 

profilaktyczny, który co roku tworzymy; jest on oparty na ogólno przyjętych normach 

wychowawczych i normach moralnych. Jest co roku konsultowany z rodzicami, jest też 

przedstawiany radzie rodziców, która sprawdza, czy jest to zgodne z ogólnymi normami, 
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ponieważ nie uzurpujemy sobie prawa do tworzenia nowych działań wychowawczych czy 

profilaktycznych, tylko realizujemy te, które dziecko wynosi z domu rodzinnego. Zakładamy, 

że rodzic jest pierwszym wychowawcą dziecka i jego działania są ważne i istotne, a my jedynie 

je wspieramy. Kadra nauczycielska ma stosowne kwalifikacje, stosowne predyspozycje, 

stosujemy również wewnątrzszkolne doskonalenie nauczycieli, które traktujemy jako drogę 

dochodzenia do lepszej szkoły poprzez wspólne tworzenie nowoczesnych i nowatorskich 

programów szkolnych, integrowanie wiedzy, czyli akie działania polegające na wymianie 

doświadczeń. Prowadzimy też tą pomoc psychologiczno-pedagogiczną. W samej tej dziedzinie 

23 nauczycieli ma ukończone różne formy dające im kwalifikacje i są to albo studia 

podyplomowe albo kursy kwalifikacyjne do pracy z dziećmi posiadającymi orzeczenia  

o potrzebie kształcenia specjalnego, o potrzebie indywidualnego nauczania, opinie, dlatego ta 

kadra daje możliwość pełnej realizacji tych działań związanych z pomocą psychologiczno-

pedagogiczną. Wyznaczamy cele wewnątrzszkolnego kształcenia nauczycieli, które są na 

bieżąco realizowane. Te działania przynoszą jakieś konkretne rezultaty, tj. udział w różnych 

akcjach, które są prowadzone w szkole m.in. „Podziel się zniczem”, „Szlachetna Paczka”, 

„Pola nadziei”, „Łańcuch Dobra” oraz  „Świąteczna Pomocna Dłoń” i wiele innych np. „Dzień 

Tabliczki Mnożenia”, „Szkoła do hymnu”, to są takie działania dydaktyczne, wychowawcze, 

ale też mające charakter działań ekologicznych tj. „ Światowy Dzień Tabliczki Mnożenia” 

i wiele innych wskazanych w tym sprawozdaniu działań. Co roku prowadzimy konkursy 

przedmiotowe organizowane przez Podkarpackiego Kuratora Oświaty co daje możliwość 

zmierzenia się z taką zewnętrzną forma sprawdzania wiedzy i umiejętności. Także 

w dziedzinach humanistycznych, tj. „Krośnieńskim Turnieju Jednego Wiersza”  

(I miejsce naszego ucznia), wyróżnienie dwójki naszych uczniów „IV Krośnieńskim Konkursie 

Recytatorskim”, nagrody i laury w konkursie „Każde miasto ma swoją zbrodnię”, także nasze 

gminne konkursy o tytuł Gminnego Torreadora, w którym nasi uczniowie zaistnieli 

z sukcesami. Konkursy przyrodnicze – uzyskanie tytułu laureata II stopnia w wojewódzkim 

konkursie przyrodniczym, tj. wyróżnienie w ogólnopolskim konkursie przyrodniczym, gdzie 

reprezentacja z naszej szkoły była w Warszawie i bardzo dobrze się zaprezentowała wśród 

wiodących szkół z całej Polski i wiele innych, z którymi mogą się państwo zapoznać. Również 

rozwój pasji i zainteresowań, tj. koła zainteresowań, organizacje o których już wspominałem. 

Przenosi się to na dobry wynik egzaminu ósmoklasisty na poziomie powiatu, województwa 

i kraju z trzech przedmiotów, które obecnie są objęte egzaminem. Należy wspomnieć,  

że te działania są prowadzone wśród uczniów z orzeczeniami, opiniami poradni i na dzień 

dzisiejszy to są 24 orzeczenia poradni psychologiczno-pedagogicznej, które już generują 

tworzenie indywidualnych programów edukacyjno-terapeutycznych i prowadzenia 

konkretnych działań połączonych albo z nauczycielem współorganizującym kształcenie 

albo z zajęciami terapeutycznymi, które tez muszą być na podstawie tych opinii prowadzone, 

ale to jest też 36 opinii poradni psychologiczno – pedagogicznej, tj. 3 informacje i w związku 

z tym jest 98 uczniów, którzy są zakwalifikowani do udzielenia tej pomocy psychologiczno-

pedagogicznej, czyli dość sporo. Pracowaliśmy także w okresie pandemii, gdzie wszystkie 

nasze działania do tych potrzeb wynikających z pandemii żeśmy dostosowali, przeszliśmy na 

nauczanie zdalne. Wszelkie działania, które były sytuacyjnie prowadzone w momencie, kiedy 

były podejrzenia zakażenia COVID-19 w poszczególnych klasach, czyli na bieżąco żeśmy 

współpracowali z sanepidem i te decyzje oczywiście po uwzględnieniu z organem 
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prowadzącym podejmowaliśmy decyzje dotyczące czasowego zawieszenia zajęć. To wszystko 

wynikało z potrzeby i konsultacji praktycznie w każdej sytuacji i o każdej porze dnia. Lekcje 

w trybie zdalnym robiliśmy na platformach głównie MS Teams i indywidualnych działaniach 

prowadzonych przez nauczycieli, wychowawców i rodziców. Myślę, że sprawdziło się to, 

 ale nie było innego wyjścia. Myślę też, że ten czas nie był czasem straconym, tylko tą wiedzę 

i umiejętności dzieciom dał i te działania były w taki sposób prowadzone. Szereg działań 

związanych z nadzorem pedagogicznych wynikających też z Prawa oświatowego żeśmy 

realizowali i były to m.in. realizacja podstawy programowej, przestrzegania przez nauczycieli 

przepisów BHP, systematyczność oceniania, dokumentacje każdej prowadzonej na terenie 

szkoły formy oceniania uczniów, działalność kół zainteresowań, organizacji szkolnych. 

Współpracowaliśmy z instytucjami, które nas otaczają, uznaliśmy, że takie działania 

są działaniami na miejscu i są działaniami wręcz naturalnymi, dlatego bogata współpraca 

z Urzędem Gminy w Krościenku Wyżnym z panem wójtem, z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym, Gminnym Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w Krościenku 

Wyżnym, Gminną Biblioteką Publiczną w Krościenku Wyżnym, Stowarzyszeniem 

Kulturalnym „Dębina”, Parafią w Krościenku Wyżnym i Pustynach, ale też z instytucjami 

zajmującymi się pomocą psychologiczno – pedagogiczną, czyli poradnią ale też, Powiatową 

Stacją Sanitarno - Epidemiologiczną w Krośnie, Krośnieńską Biblioteką Publiczną, ZHP, PCK, 

gminne ośrodki kultury w okolicy, które organizowały różnego rodzaju konkursy i myśmy 

z dużym sukcesem w nich uczestniczyli, oczywiście z Wydziałem ds. Nieletnich Miejskiej 

Komendy Policji w Krośnie, naszym dzielnicowym, Sądem Rodzinnym. W ostatnim czasie jak 

państwo wiecie, działania związane z poprawą estetyki, na ta estetykę zwracamy uwagę i tutaj 

dziękuję za życzliwość władz gminy, które nam w tych działaniach pomagają. My też sięgamy 

po jakieś środki zewnętrzne, dotacje m.in. z Funduszu Zajęć Sportowych, „Aktywna Tablica”, 

dodatkowe godziny zajęć specjalistycznej pomocy psychologiczno – pedagogicznej. Przy 

okazji składania oświadczenia o pozyskiwaniu środków zewnętrznych mówiłem o tym, dlatego 

teraz tak wspomnę, tj. Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa, „Laboratoria Przyszłości” , 

programy dzięki którym możemy lepiej, pełniej funkcjonować, tj. „Szkolny Klub Sportowy”, 

„Akademia Małych Zdobywców”. To są programy finansowe związane z dodatkowymi 

środkami, ale tez jesteśmy dumni z takiego programu „Serce i Pomoc” organizowanego przez 

podkarpackiego Kuratora Oświaty, w którym też uczestniczymy. Ma on na celu złagodzenie 

przejścia dzieci z pierwszego etapu edukacyjnego, na drugi etap, czyli konkretnie wyjście  

z klasy III, gdzie jest jedna pani i jest bardzo domowo, do tego drugiego etapu, gdzie są 

nauczyciele przedmiotowcy, gdzie ten kontakt jest inny i właśnie to nam pozwoliło, realizacja 

tego programu pozwoliła nam na łagodniejsze, mamy taki certyfikat I stopnia za pierwszy rok 

działań, ponieważ była to taka akcja pilotażowa. Działamy nadal – „Serce i Pomoc”, stosowna 

plakietka i taka aprobata ze strony kuratorium. My też jesteśmy bardzo z tego dumni. 

Podejmujemy wszystkie możliwe działania, oczywiście na miarę naszych możliwości, to są 

różnego rodzaju akcje centralne, programy dydaktyczne i wychowawcze które proponują różne 

instytucje, które nas otaczają. Oczywiście dokonujemy selekcji, a chętni nauczyciele pewne 

działania realizują dlatego też dzieje się to wszystko po to, aby ta oferta edukacyjna  

i dydaktyczna zafunkcjonowała. Bardzo dziękujemy za każdą formę pomocy, także za tą pomoc 

finansową, dzięki której możemy się pełniej rozwijać i oprócz takich podstawowych wydatków 

mamy też możliwość udziałów własnych w projektach, o które się ubiegamy i które 
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otrzymujemy. Dziękuję więc za życzliwość okazaną nam w każdej dziedzinie: naukowej, 

materialnej, dlatego proszę przyjąć takie wyrazy uznania od nas, całej społeczności szkolnej. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii pytań do przedstawionej 

informacji. Głos zabrał radny Zenon Lenart: co prawda te wiadomości, które tutaj 

przedstawię, dotyczą naszego następnego punktu, ale dotyczą także szkoły podstawowej. Jak 

Państwo na pewno czytali, na str. 31 programu na temat przemocy, mamy tutaj badania 

odnośnie przemocy wśród 35 uczniów i mamy tutaj: popychanie, uderzanie, kopanie, szarpanie, 

szantaż i to jest wszystko w granicach 70, 80, nawet 90 %. Nie wiem, tutaj mamy ten obraz 

wśród młodzieży dość smutny, bo jeżeli robimy takie badania, tutaj Pani Dyrektor 

prawdopodobnie robiła takie badania i takie mamy wyniki, no to tutaj Panie Dyrektorze trzeba 

by się nad tym trochę pochylić, dlaczego tak jest. Co prawda tylko 35 uczniów, ale jeżeli 90% 

jest kopanych, jeżeli jest szantaż, nękanie, no to jest to dość niepokojące. Jak by się Pan do tego 

odniósł? 

 

Marek Aftanas – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Krościenku Wyżnym: Oczywiście każda forma takich działań wymaga pochylenia się 

i pewnej analizy. Są to badania zewnętrzne o których wynikach ja jeszcze nie słyszałem. Tutaj 

dowiaduję się o nich pierwszy raz. Oczywiście jeżeli takie problemy i takie sugestie wśród 

dzieci występują, to jak najbardziej wszelkie działania i wszelkie możliwe do zrealizowania 

działania, zostaną w tym kierunku wykonane.  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społęcznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: my dokonaliśmy analizy, ale jak Państwo wiecie, na str. 30 piszemy wprost, 

że w pierwszej kolejności uczniowie mieli za zadanie wybrać zachowania które ich zdaniem 

są przejawem przemocy, a to nie jest że występuje przemoc, tylko przejawem. A przejawem 

są m.in. wybrane zachowania. Więc to nie jest tak, że w szkole jest stosowana przemoc, tylko 

oni wybrali rodzaje zachowań, które mogą być przejawem przemocy.  

 

Radna Beata Najbar: czyli nie że stosują przemoc.  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społęcznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: Nie, dokładnie. To są rodzaje zachowań. Dokładnie.  

 

Radny Stanisław Wierdak: ja mówiłem wczoraj, to dotyczy także drogi ze szkoły. Jechałem 

kiedyś, nie koło naszej szkoły i szła grupa i tam nie było 90 % przemocy, tylko 100 %. Wszyscy 

się tłukli. Specjalnie zwolniłem, droga była 300 metrów i wszyscy się kopali i tłukli.  

 

Radny Zenon Lenart: ja myślę, że być może że tak jest, ale to się też skądś bierze i myślę, 

że tak jak Pan powiedział, trzeba się nad tym pochylić, bo jeżeli pytamy ich co jest przemocą, 

a oni wskazują, to w jakiś sposób będzie to rzutować na to, że z czymś takim się spotkali,  

bo gdyby się nie spotkali, to by po prostu… Dziękuję bardzo.  
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zakończył dyskusję nad przedstawioną informacja 

i poinformował, że powrócimy do tematu w punkcie 8.  

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym – 

Marek Aftanas: Jeżeli mogę, jeszcze raz powtarzam, że są to rzeczy do których trzeba się po 

prostu odnieść, a nie mając przed sobą tych badań jest mi ciężko to zrobić. Proszę o jakieś 

konkretne analizy tego działania i na pewno podejmiemy stosowne działania zmierzające do 

wyjaśnienia tej sytuacji, bo uważam, że należy ją wyjaśnić.  

 

Ad. 7  

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Krościenko Wyżne – Mateusz Liput: Wysoka Rado, najważniejsze wydarzenia, 

które miały miejsce w okresie międzysesyjnym tj. w okresie od 23 września 2022 r. to przede 

wszystkim: 

We wrześniu br. rozstrzygnięty został ogólnopolski plebiscyt czasopisma WSPÓLNOTA 

dotyczący dostępu mieszkańców do sieci sanitarnej w gminach wiejskich. 

W kategorii gmin wiejskich powyżej 50 osób/km2, Gmina Krościenko Wyżne ze wskaźnikiem 

98,6% zajęła 7. miejsce w skali kraju. 

W dniu 3 października br. dokonano odbioru wykonania zadania ułożenia wykładziny 

antypoślizgowej w salach lekcyjnych Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Krościenku Wyżnym. To kolejny etap prac nad polepszeniem warunków nauki najmłodszych 

mieszkańców naszej gminy, jak również zwiększenia poziomu ich bezpieczeństwa w trakcie 

zajęć. Zadanie współfinansowano ze środków PEFRON w ramach "Programu wyrównywania 

różnic pomiędzy regionami III". 

Od dnia 11 października 2022 roku, prowadzone były czynności kontrolne, dotyczące realizacji 

obowiązków właścicieli nieruchomości w zakresie ograniczenia niskiej emisji, gospodarowania 

odpadami komunalnymi oraz nieczystościami ciekłymi na terenie gminy. Upoważnieni 

pracownicy urzędu gminy kontrolowali między innymi przydomowe kompostowniki, celem 

weryfikacji faktycznego posiadania kompostownika oraz kompostowania w nim bioodpadów, 

stanowiących odpady komunalne. Kontrole dotyczyły wyłącznie nieruchomości, których 

właściciele zadeklarowali posiadanie kompostownika w złożonej deklaracji i korzystają z ulgi. 

Skontrolowano 42 kompostowniki, 28 kotłów, 2 zbiorniki bezodpływowe. 

Mając na uwadze ostatnie zmiany przepisów ustawy o dodatku węglowym oraz ustawy o 

szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku 

paliw co do postępowań o wypłatę dodatku węglowego i dodatków na pozostałe paliwa stałe 

oraz gaz skroplony LPG, a także olej opałowy prowadzone są wywiady środowiskowe 

polegające na sprawdzeniu źródła ciepła, a w przypadku rozpatrywania wniosku kolejnego 

gospodarstwa zamieszkującego ten san adres weryfikowana jest również odrębność lokali 

niewydzielonych adresowo dla prowadzonych gospodarstw. 

W dniu 16 października br. w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym odbyło się III 

Gminne Dyktando Ortograficzne pn. „Krościeńska Walka z Bykami”. Łącznie, swoich sił 

w dyktandzie w różnych kategoriach wiekowych spróbowało 42 osoby. 

W dniach 15 i 29 października świętowali seniorzy z terenu naszej gminy. Odbyły się 

tradycyjne Dni Seniora kolejno w Pustynach, a następnie w Krościenku Wyżnym. Wydarzenia 
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cieszyły się dużym zainteresowaniem mieszkańców, a podczas nich medalem za długoletnie 

pożycie małżeńskie zostało odznaczonych 13 małżeństw z terenu naszej gminy.  

Na przełomie października i listopada został przeprowadzony nabór wniosków  

w ramach programów Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” - edycja 2023 oraz „Opieka wytchnieniowa – edycja 2023”. 

W filii SPG ZOZ w Pustynach powstała Pracownia Badań USG i została wyposażona 

w nowoczesny aparat do badań ultrasonograficznych Voluson S8 firmy GE Healthcare. Aparat 

ten pozwala na bezinwazyjną ocenę stanu organów wewnętrznych z dokładnością nawet do 

0,1 mm. Dzięki niemu można w łatwy sposób ocenić położenie, wielkość oraz strukturę 

poszczególnych narządów. Badanie pokazuje także wszelkie zmiany powstałe w ciele pacjenta, 

takie jak różnego rodzaju guzy, torbiele, włókniaki, czy zmiany nowotworowe. W niedalekiej 

przyszłości SPG ZOZ Krościenko Wyżne  planuje uruchomić również Poradnię Chirurgii 

Ogólnej, w której to Voluson S8 będzie podstawowym aparatem diagnostycznym. Kolejna 

poradnia pozwoli poszerzyć zakres opieki medycznej dla mieszkańców naszej gminy, jak 

również skrócić czas oczekiwania na poradę chirurgiczną. Koszt zakupu urządzenia wyniósł 

220 000,00 zł. 

Informuję, że Gmina Krościenko Wyżne przystąpiła do zakupu paliwa stałego 

z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych do dnia 31 grudnia 2022 r. na podstawie ustawy 

z dnia 27 października 2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw 

domowych. W związku z powyższym przypominam o możliwości składania wniosków 

o zakup preferencyjny paliwa stałego. Do zakupu węgla po preferencyjnej cenie upoważniona 

jest: osoba fizyczna z gospodarstwa domowego, która jest uprawniona do otrzymania dodatku 

węglowego oraz która nie dokonała dotychczas zakupu węgla na sezon grzewczy 2022-2023 

w cenie niższej niż 2000 zł za tonę i w ilości co najmniej 1,5 tony w przypadku składania 

wniosku do 31 grudnia 2022 roku i 3 ton w przypadku składania wniosku po 1 stycznia 

2023 roku. Wniosek można złożyć osobiście w sekretariacie Urzędu Gminy lub elektronicznie  

z uwierzytelnionym podpisem elektronicznym lub profilem zaufanym poprzez gminną 

skrzynkę e-PUAP. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań 

do przedstawionego sprawozdania.  

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad. 8a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2023-2027. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społęcznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna 

Liput: Panie Przewodniczący, Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Krościenko Wyżne został przygotowany na lata 

2023 – 2027.  Poprzedni Program utraci bowiem ważność w miesiącu grudniu bieżącego roku. 

Konieczność opracowania programu wynika z art. 6 ust 2 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, który w ramach zadań własnych gminy przewiduje 
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opracowanie i realizację gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Zadaniem programu jest kontynuacja szerokiego spektrum 

działań mających na celu zwrócenie uwagi opinii publicznej na zjawisko przemocy w rodzinie, 

jak i ochronę oraz pomoc osobom dotkniętym przemocą, podejmowanie odpowiednich działań 

wobec sprawców, a także zwiększenie profesjonalizmu służb społecznych w udzielaniu 

pomocy osobom doznającym przemocy w rodzinie. Dokument wyznacza cele i działania, 

których wdrożenie powinno w znaczny sposób przyczynić się do zniwelowania problemu 

przemocy w rodzinie oraz zminimalizowania jego skutków. Program składa się z czterech 

części. Część pierwsza zawiera  definicję zjawiska przemocy, rodzaje i formy przemocy, skalę 

zjawiska przemocy w kraju, podstawy prawne tworzenia programu oraz adresatów programu.  

W drugiej części programu przedstawiono diagnozę problemu przemocy w Gminie. W ramach 

przeprowadzonej diagnozy dokonano charakterystyki Gminy, wskazano źródła pozyskania 

informacji na temat przemocy w rodzinie , w tym  wyszczególniono podmioty świadczące 

wsparcie w Gminie i podmioty wspierające mieszkańców spoza Gminy. Przedstawiono  

współpracę kościołów w zakresie edukacji na temat przemocy w rodzinie i wspierania rodzin 

w kryzysie oraz badania ankietowe dotyczące przemocy w środowisku lokalnym i środowisku 

szkolnym, zasadę zapewnienia bezpieczeństwa, analizę SWOT wybranych obszarów 

problemowych  oraz ocenę wdrożenia założeń poprzednio realizowanego programu. W części 

trzeciej uzewnętrzniono działania programu, przedstawiono cel główny oraz  4 cele operacyjne 

Część czwarta programu określa koordynatora i podmioty odpowiedzialne za program, 

monitoring i ewaluację oraz źródła finansowania. W ramach diagnozy zostały przeprowadzone 

badania ankietowe wśród mieszkańców gminy. Wyniki tych badań dają pewien obraz stanu 

świadomości mieszkańców Gminy na temat zjawiska przemocy w rodzinie, przyczyn ich 

występowania, sposobów reakcji na przemoc stanowiąc cenną dla nas wskazówkę, pozwalającą 

celniej rozpoznać problemy w środowisku gminnym oraz efektywniej realizować zakładane 

cele programu.  Do analizy przedłożono 31 wypełnionych anonimowo ankiet. Pytano 

respondentów o wskazanie przyczyn stosowania przemocy w rodzinie, w opinii ankietowanych 

najczęstszą przyczyną stosowania przemocy w rodzinie są uzależnienia tak odpowiedziało 

(58,1%), (19,4%)wskazywano również zaburzenia emocjonalne, a (16,1%) wskazało stres 

i frustrację , wskazywano również doświadczenia i wzorce wyniesione z domu rodzinnego i tak 

odpowiedziało (6,5%). W kolejnym pytaniu ankietowani wskazywali czynniki, które mogą 

mieć wpływ na postępowanie sprawców przemocy w rodzinie i były to : poczucie bezkarności 

tak odpowiedziało (48,4%), cechy charakteru wskazało (25,8%), a także status społeczny 

i materialny (9,7%), przyzwolenie otoczenia oraz brak umiejętności wychowawczych wskazało 

(po 6,5%). Część respondentów czyli ( 3,2%) wymieniło także przyzwolenie ofiary. W ramach 

badania ankietowego pytano również jak powinna zachować się ofiara przemocy w rodzinie. 

Ankietowani wskazali, że ofiara przemocy winna szukać pomocy poza rodziną – tak 

odpowiedziało (58,1%), a (16,1%) powinna bronić się. Inni ankietowani zaznaczali, że ofiara 

powinna próbować wyjaśnić nieporozumienia lub szukać pomocy w rodzinie tak wskazało 

(po 12,9%). Pytano ankietowanych, czy znają przypadki występowania przemocy w rodzinie 

na terenie gminy. Ponad 64% respondentów stwierdziła, iż zna przypadki występowania 

przemocy w rodzinie w gminie, bądź o takich przypadkach słyszała. Kolejna, poruszona  

w badaniu ankietowym  kwestia dotyczyła form przemocy w rodzinie. Respondenci 

wskazywali na naruszanie nietykalności fizycznej i godności osobistej, oraz zaniedbywanie 

obowiązku opieki nad członkami rodziny. W kolejnym pytaniu poproszono respondentów o 

wskazanie ofiar i sprawców przemocy w rodzinie. Większość badanych wyraziła opinię, że 

ofiarami przemocy w rodzinie padają najczęściej żony i dzieci. Jako sprawców przemocy 
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wskazywano zdecydowanie na mężów. Badani oceniali ofertę pomocy świadczonej ofiarom 

przemocy w rodzinie oraz działania podejmowane wobec sprawców przemocy w rodzinie. 61,3 

% badanych pozytywnie oceniło działania, według 45,2% oceniło działania jako dobre, 16,1 % 

przyznało że są dostateczne, zaś 3,2 % badanych oceniło działania negatywnie. 35,5% 

respondentów nie przedstawiło opinii w tej sprawie. Badanych pytano o wskazanie działań 

jakie winny być podjęte w celu przeciwdziałania zjawisku przemocy w rodzinie. Ankietowani 

wskazywali na zapewnienie pomocy psychologicznej, terapeutycznej i prawnej oraz 

wzmocnienie działań kontrolnych prowadzonych przez pracowników socjalnych i policję, 

monitorowania funkcjonowania rodzin, w których takie problemy miały miejsce. Podkreślono, 

także na konieczność prowadzenia kampanii informacyjnych o dostępnych formach pomocy, 

rozszerzenie działań profilaktycznych i edukacyjnych, zwiększanie świadomości społecznej 

w zakresie problemów przemocy i uwrażliwienia mieszkańców na wczesne reagowanie 

na przejawy przemocy i agresji. Przeprowadzono również badania w środowisku szkolnym,  

w którym przedstawiono zasoby i oferty szkolne, problemy w otoczeniu szkolnym i rodzinnym 

uczniów. Ponadto przeprowadzono badania w środowisku szkolnym wśród 35 uczniów 

w wieku 14-16 lat. W pierwszej kolejności uczniowie wybierali zachowania, które ich zdaniem 

są przejawem przemocy. Wśród najliczniej wskazywanych uznali uczniowie kopanie (91,4%), 

uderzanie (88,6%) oraz grożenie. Na pytanie czy doznałeś kiedykolwiek przemocy ze strony 

rówieśników 54,3% odpowiedziało twierdząco, zaś 45,7% uczniów przyznało, że nie 

doświadczyło przemocy. Zjawisko przemocy w domu rodzinnym stwierdziło 6 uczestników. 

Respondenci byli rozpytywani czy słyszeli o przypadkach przemocy w rodzinach u swoich 

znajomych. 48% respondentów odpowiedziała nie, zaś 52 % ankietowanych stwierdziło, 

że słyszało o przypadkach przemocy w domach osób z ich otoczenia. Respondentów 

rozpytywano także o to, czy jeśli byliby świadkami przemocy lub ofiarą, to czy należy kogoś 

o tym poinformować. 82 % respondentów odpowiedziała twierdząco. Deklarowali, że swoją 

wiedzę o przemocy przekazaliby rodzicom, policjantowi, nauczycielom. W dalszej kolejności 

wymieniono rodzeństwo, koleżankę, kolegę czy pracownika pomocy społecznej. Pytano, 

czy należy prowadzić akcje i kampanie promocyjne na temat przemocy w rodzinie – 53 % 

respondentów odpowiedziała twierdząco, zaś 47% oceniło prowadzenie takich działań 

za bezzasadne. Na pytanie czy  uczniowie uczestniczyli w zajęciach poświęconym problemom 

przemocy w rodzinie 82 % ankietowanych stwierdziło, że nigdy w nich nie uczestniczyła, 

a tylko 18 % zadeklarowało udział w zajęciach związanych ze zjawiskiem przemocy 

w rodzinie. Co istotne program zakłada wprowadzenie procedury postępowania w sytuacji 

konieczności odebrania dziecka z rodziny w razie stwierdzenia bezpośredniego zagrożenia 

życia lub zdrowia. Procedura ma zastosowanie w sytuacji stwierdzenia faktu bezpośredniego 

zagrożenia życia i zdrowia dziecka przez pracownika socjalnego w trakcie wykonywania przez 

niego obowiązków służbowych. Program zawiera także analizę SWOT, która posłużyła 

do identyfikacji mocnych i słabych stron oraz szans i zagrożeń w trzech wyszczególnionych 

obszarach. Analiza pozwoliła oszacować potencjał jakim dysponujemy w gminie oraz  

pozwoliła określić stopień w jakim posiadane zasoby odpowiadają potrzebom i oczekiwaniom 

społeczności lokalnej. W takich  obszarach jak: rodzina, dzieci i młodzież, przemoc w rodzinie, 

ponadto zdrowie, uzależnienia, bezpieczeństwo publiczne, oraz kapitał społeczny i ludzki.  

Program zawiera także, ocenę  poprzednio realizowanego programu. Opisano w nim trudności 

napotkane przy wdrożeniu programu, osiągnięcia w realizacji działań wyznaczonych w ramach 

programu, przedstawione zostały działania wynikające z zapisów programu, które dotarły 

do największej liczby mieszkańców oraz przedstawiono na podstawie diagnozy, ankiet i analizy 

SWOT zaprojektowane działania programowe na lata 2023 - 2027. Działania podejmowane 
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w związku z realizacją programu zostały przedstawione w formie celu głównego, celów 

operacyjnych i kierunków działań, których realizacja powinna przyczynić się 

do zminimalizowania zjawiska przemocy w rodzinie jak i zapobieganie temu zjawisku 

w przyszłości. Bardzo istotną częścią programu są jego cele. Wyróżniono w programie 4 cele 

operacyjne : ochrona i pomoc osobom i rodzinom doświadczającym przemocy lub zagrożonych 

przemocą, prowadzenie na terenie gminy działań profilaktycznych, informacyjnych 

i edukacyjnych mających na celu eliminowanie zjawiska przemocy w rodzinie, doskonalenie 

kompetencji kadr samorządowych i organizacji pozarządowych w zakresie profilaktyki 

i przeciwdziałania przemocy w rodzinie, oraz współpraca podmiotów na rzecz przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie na terenie gminy. Każdy cel operacyjny określa działania zmierzające do 

jego realizacji, do których należy między innymi: działalność Zespołu Interdyscyplinarnego, 

realizacja procedury Niebieskie karty przez uprawnione podmioty, zapewnienie 

bezpieczeństwa krzywdzonym dzieciom, udzielanie pomocy finansowej i rzeczowej dla rodzin 

dotkniętych przemocą w razie potrzeb, prowadzenie specjalistycznego poradnictwa dla osób 

i rodzin dotkniętych przemocą, prowadzenie pracy socjalnej z rodzinami w których występuje 

przemoc, zapewnienie osobom dotkniętym przemocą w rodzinie miejsc w ośrodkach wsparcia, 

prowadzenie rozmów i kierowanie sprawców przemocy w rodzinie do udziału w programach 

korekcyjno-edukacyjnych, pomoc sprawcom przemocy w powrocie do prawidłowego 

funkcjonowania po zakończonym procesie działań resocjalizacyjnych i socjoterapeutycznych, 

upowszechnianie informacji o instytucjach i organizacjach świadczących pomoc ofiarom 

agresji i przemocy w rodzinie, prowadzenie pogadanek, prelekcji na temat przemocy 

w rodzinie, przeprowadzenie akcji profilaktycznych, organizowanie imprez kulturalnych 

i sportowych z uwzględnieniem kwestii przeciwdziałania przemocy w rodzinie, wzmacnianie 

pozytywnego wizerunku rodziny i promowanie potrzeby zachowania odpowiednich relacji 

wśród jej członków, podejmowanie działań zmierzających do rozładowania stresu i agresji 

w środowisku dzieci i młodzieży poprzez sport i uczestnictwo w kulturze, podnoszenie 

świadomości mieszkańców w zakresie problemów uzależnień i przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie. A także, doskonalenie kompetencji zawodowych pracowników pomocy społecznej 

w zakresie udzielania skutecznego wsparcia osobom dotkniętym i zagrożonych przemocą, 

organizowanie szkoleń i warsztatów dla kadry pedagogicznej na temat problemów przemocy 

w rodzinie i problemów agresji w środowisku dzieci i młodzieży szkolnej, wspieranie 

organizacji pozarządowych, integrowanie działań w obszarze przeciwdziałania uzależnieniom 

i przemocy w rodzinie oraz poszerzenie współpracy podmiotów w zakresie wzmacniania 

kondycji rodzin zamieszkujących w gminie. W programie oprócz opisanych celów  

operacyjnych oraz szeregu działań podejmowanych w kierunku ich realizacji wskazano terminy 

realizacji programu, realizatorów i partnerów, wskaźniki i zakładane rezultaty. Określono 

koordynatora i podmioty odpowiedzialne za program, monitoring i ewaluację oraz źródła 

finansowania. Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałam jeszcze nadmienić, że na stronie 

12 nie wpisano kwoty w tabeli nr 7 w kolumnie 1 przeciwdziałanie przemocy w rodzinie 

w 2019 r. która wyniosła 6000,00 złotych. W związku z tym uległa zmianie łączna kwota 

nakładów wymieniona w tabeli nr 7 w kolumnie 1 poniesiona na profilaktykę, narkomanię 

i przeciwdziałanie przemocy w 2019 r. Wynosi ona 94 687,29 zł, a nie jak podano w tabeli 

88 687,29 zł. W związku z tym proszę o podjęcie stosownej uchwały wraz z autopoprawką. 

Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

e Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(4 głosy „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem 

uchwały. Głos zabrał radny Zenon Lenart: może jeszcze ad vocem. Bardzo dobrze, że pan 

dyrektor został, bo mimo, że tak jak Państwo starali się mnie wyprowadzić z błędu, że są to 

tylko wskazania, ale następne cyfry wskazują, że jeżeli 54 % taką przemoc doświadcza, to 

znaczy, że połowa uczniów w wieku 14-16 lat gdybyśmy wzięli te wskaźniki takiej przemocy 

doświadcza i jest to pole do działania dla Pana Dyrektora. Z drugiej strony gdy przeanalizujemy 

tabelę nr 16 i 17 na poprzedniej stronie widzimy, że przypadków zgłoszonych jest niewiele. 

Czyli z tego wynika, że nie o wszystkich przypadkach przemocy dyrekcja i nauczyciele wiedzą. 

Zostają one gdzieś wśród młodzieży i jest to na pewno duże pole do działania żeby otworzyć 

młodzież, bo jeżeli ją otworzymy, to wtedy dowiemy się jakie ma problemy. To jest pole do 

działania, żeby otworzyć młodzież, żeby oni wiedzieli i powiedzieli co, gdzie i kiedy nawet nie 

wskazując konkretnych osób, ale sam fakt zaistnienia przemocy, bo to pozwoli na prowadzenia 

działań profilaktycznych, pogadanek co znowu jak wskazują dalsze badania,, tylko 18 % brało 

udział. Czyli generalnie rzecz biorąc znowu jest to pole do działania, że 80 % w ogóle nie 

uczestniczy w takich zajęciach. Myślę, że bardzo dobrze że się to złożyło bo widzimy, że pole 

do działania jest bardzo duże.  

 

Radna Beata Najbar: ja chciałabym szanowni państwo, panie wójcie odnieść się do tych 

danych, ponieważ moim zdaniem ta grupa która została objęta tym badaniem była zbyt mała. 

Należałoby objąć badaniem szerszą grupę młodzieży i wynik byłby pewno troszkę inny, 

aczkolwiek taki wynik daje nam do myślenia. Po pierwsze, skąd bierze się agresja. Agresja jest 

problemem bardzo złożonym, ponieważ już najmłodsze dzieci grają w gry, w gry o tematyce 

agresywnej, na które niejednokrotnie rodzice nie mają wpływu, ponieważ nie zawsze kontrolują 

nie zawsze stosują kontrolę rodzicielską nad swoimi dziećmi na telefonach, na laptopach, na 

smartfonach i na pewno tutaj też ma to tutaj wielkie znaczenie. Moim zdaniem należy 

przeprowadzić pogadankę, szkolenie specjalistyczne na wywiadówce z szeroką grupą 

rodziców, poinformować rodziców o takim szkoleniu. Np. u mnie w szkole było ostatnio bardzo 

merytoryczne i wartościowe szkolenie z panem z Komendy Miejskiej Policji w Krośnie na 

temat uzależnień, agresji, stosowania narkotyków, dopalaczy. Mało tego, było powiedziane 

czym grozi młodzieży korzystanie z takich środków, czym grozi rodzicom, bo rodzice też jako 
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opiekunowie prawni nieletnich dzieci, ponoszą odpowiedzialność prawną za pewne 

zachowania. O takich zachowaniach my słyszymy nie tylko w szkole, na ulicach, w swoim 

najbliższym środowisku, ale słyszymy wszędzie i ten problem jest powszechny. Ten problem 

nie dotyczy tylko Gminy Krościenko Wyżne. Z takim problemem mierzą się wszystkie gminy. 

Moja gmina w której pracuję – Iwonicz Zdrój ma taki sam problem. Gmina Dukla ma również 

tego typu problemy. Tego typu problemy występują. Z nimi trzeba się zmierzyć i trzeba podjąć 

nad nimi konkretne merytoryczne działania, ponieważ młodzież zapytana, czy zdaje sobie 

sprawę z konsekwencji swojego postępowania, niejednokrotnie nie wie jakie ponosi 

konsekwencje. Mało tego, rodzice również nie wiadomo z jakich powodów, czy z powodu 

swojej nieświadomości, czy po prostu z udawania, że nie mam takiego problemu i zamiatania 

pewnych rzeczy pod dywan, też pewnych rzeczy nie zgłaszają. Mając dzieci w wieku dorastania 

mam wiedzę na ten temat, ponieważ jako matka mogę powiedzieć, że trzeba naprawdę bardzo 

czuwać nad dziećmi, nad tym z kim oni w internecie się komunikują, ponieważ pan który 

prowadził szkolenie powiedział, że agresja fizyczna, przemoc fizyczna jeszcze nie jest 

najgorszym problemem. Większym problemem jest przemoc w internecie, ponieważ to co 

powie do siebie dwoje dzieci, dwóch nastolatków na przerwie cytuję: „jesteś głupi”, to usłyszy 

tylko dwóch, ewentualnie trzeci do którego to powiedzą. Jeżeli powie w internecie na grupie, 

jesteś głupi, to widzi szerokie grono i problem jest w internecie, więc ja po prostu ze swojego 

życiowego doświadczenia zalecam przeprowadzenie takiego szkolenia, pogadanki faktycznie 

z jakąś osobą, która się na tym zna, po to, żeby uświadamiać od najmłodszych lat. Mało tego, 

robienie pogadanek z młodzieżą – troszkę jest już za późno. Trzeba robić to od najmłodszych 

lat - od dzieci przedszkolnych, patrzeć jak oni spędzają czas, w jakie gry oni grają, z czego 

korzystają. Niejednokrotnie tak jak mówiłam, rodzic nie jest świadomy. Rodzic kontroluje 

swoje dziecko, kto przebywa z nim w drugim pokoju. Zagląda, przyjdzie, popatrzy, natomiast 

wielu rodziców i przyznają się do tego, że nie kontrolują z kim ich dzieci przebywają w 

internecie, z kim się komunikują, z kim prowadzą rozmowy, dyskusje, z kim się umawiają na 

spotkania, a wiadomo jakim zagrożeniem szerokim jest internet. Ja chciałabym zwrócić uwagę 

na szkolenia, edukację i współpracę przede wszystkim wszelkich organów gminy w temacie 

agresji i zapobiegania przemocy.  

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym – 

Marek Aftanas: Ja oczywiście nie chcę polemizować i wskazywać, czy ta populacja była za 

mała czy za duża. Dla mnie każdy sygnał jest sytuacją poważną i skłaniającą do działania. My 

przyzwyczajeni jesteśmy do tego, że wszelkie działania diagnostyczne kończymy wnioskami, 

jakimiś działaniami naprawczymi, dlatego tutaj chciałbym się zwrócić do Pani Dyrektor 

o przedstawienie tych wyników badań i ewentualnie o doprecyzowanie i uściślenie takiej 

diagnostyki, bo chodzi nam o wskazanie miejsca, czy była to szkoła, czy dom rodzinny, czy 

środowisko koleżeńskie. Jeżeli szkoła, to wskazanie miejsca występowania tych zjawisk. 

Chodzi nam o to, że jest jakiś sygnał i chcemy się rzetelnie przygotować i przeanalizować,  

a także podjąć jakieś działania, czy to mają być działania skierowane do uczniów, rodziców, 

czy do jakiegoś środowiska szkolnego. Ważne jest dla nas rozszerzenie tematu. Ja oczywiście 

traktuję temat bardzo poważnie i nawet jeden przypadek zgłoszony też traktuję poważnie 

i staram się go przeanalizować, tylko tak jak mówię ważne jest uściślenie, żeby podjąć właściwe 

działania. W tej chwili nie za bardzo wiemy, czy te działania skierować do uczniów, do 
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rodziców, do środowiska, czy też do wszystkich. Myślę, że jest to ważne i trzeba to dopracować, 

określić wnioski i podjąć działania naprawcze.  

 

Radny Stanisław Wierdak: ja tylko dwa słowa chciałem powiedzieć. Słucham w telewizji 

o tych problemach. To nie jest nasz problem, tylko ogólnopolski. To dobrze, że mamy w Polsce 

trudny dostęp do broni, bo byśmy słyszeli o strzelaninach.  

 

Radny Zenon Lenart: dobrze, może ja tylko taką sugestię dla pana dyrektora jeżeli można. 

Jest pedagog w szkole i nie trzeba się posiłkować badaniami które ktoś robi. Przecież wystarczy 

zrobić ankietę dać uczniom, anonimową. Pedagog jest w szkole, ma doświadczenie. Przecież 

macie zespół wychowawczy również. Tutaj pan Lorens kiwa głową. Wtedy macie konkretne 

wiadomości z pierwszej ręki. Myślę, że to w zupełności wystarczy.  

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym – 

Marek Aftanas: dlatego panie radny, to jest to co mówiłem. Chcemy zrobić badania 

dodatkowe, które w jakiś sposób uściślą te problemy, uściślą miejsce (szkoła lub poza szkołą). 

To co pan wspomina jak najbardziej się robi i oczywiście w tym przypadku też będziemy robić, 

bo jest to problem bardzo ważny dla funkcjonowania szkoły i na pewno podejmiemy działania, 

które w jakiś sposób pozwolą nam to doprecyzować i podjąć stosowne działania.  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały innych głosów nie zabrano, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych,  

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2023-2027 wraz z autopoprawką (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 

nagród ze specjalnego funduszu na nagrody za osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze oraz 

dodatku mieszkaniowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Krościenko Wyżne. 

 

Posiedzenie XL sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne opuściła Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społęcznej w Krościenku Wyżym Pani Lucyna Liput, Dyrektor Samorządowego 

Przedszkola im. Wandy Chotomskiej Pani Dorota Frydrych oraz Dyrektor Publicznej Szkoły 
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Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym Pan Marek Aftanas.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: szanowni państwo, przedmiotowa zmiana uchwały Rady 

Gminy Krościenko Wyżne nr XXII/155/09 z dn. 26 lutego 2009 r. stanowi wypełnienie 

dyspozycji wynikających ze zmian ustawy Karta Nauczyciela, poprzez  wprowadzenie od dnia 

1 września 2022 r. nowych zasad dotyczących sposobu uzyskiwania stopni awansu 

zawodowego przez nauczycieli. Wraz z nowym rokiem szkolnym dla nowo zatrudnionego 

nauczyciela zlikwidowano stopnie awansu: stażysta i kontraktowy, a pojawiło się pojęcie 

nauczyciela początkującego dla nieposiadających stopnia awansu zawodowego. Pozostawiono 

natomiast dwa stopnie awansu zawodowego: nauczyciela mianowanego i dyplomowanego. 

Wprowadzona została nowa funkcja „mentora” w miejsce dotychczasowego opiekuna stażu, 

uprawniająca nauczyciela do dodatku funkcyjnego. Stąd wynika konieczność dokonania 

zmiany zapisów wyżej wymienionej uchwały poprzez dodanie funkcji mentora jako osoby 

uprawnionej do dodatku funkcyjnego i określenia proponowanej w projekcie uchwały kwoty 

150 zł za jednego nauczyciela początkującego. Przed skierowaniem projektu uchwały 

na posiedzenie Rady Gminy Krościenko Wyżne, konieczne było przeprowadzenie uzgodnień 

ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 

nasza gmina jest organem prowadzącym. Dziękuję.  

 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(4 głosy „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i 

warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu na nagrody za osiągnięcia dydaktyczno 

– wychowawcze oraz dodatku mieszkaniowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę 

Krościenko Wyżne. (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu w dowozie uczniów niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli. 

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: szanowny panie przewodniczący, wysoka rado. Bardzo 

proszę o zmianę na zasadzie autopoprawki w tytule uchwały. Zmieni się także paragraf 1. Nowy 

tytuł będzie miał brzmienie uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, natomiast paragraf 1 będzie brzmiał: „Określa się stawkę za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu w wysokości wynikającej z przepisów wydanych na podstawie art. 34a ust. 2 ustawy 

z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym. Art. 39a ust. 3 Prawa oświatowego 

wskazuje, że stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu określa rada gminy w drodze uchwały, 

przy czym stawka ta nie może być niższa niż stawka określona w przepisach wydanych na 

podstawie art. 34a ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym. Mamy tutaj 

bezpośrednie odniesienie do rozporządzenia Ministra Infrastruktury, do paragrafu 2 w sprawie 

maksymalnej wysokości stawek. Proponuje się stawkę dla samochodu osobowego 

o poj. skokowej silnika do 900 cm3 stawka 0,5214 zł, o poj. skokowej silnika pow. 900 cm3 – 

0,8358 zł, dla motocykla – 0,2302 zł i dla motoroweru – 0,1382 zł. Bardzo proszę o przyjęcie 

uchwały wraz z autopoprawką.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(4 głosy „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 

kilometr przebiegu pojazdu wraz z autoporawką.(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu 

współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2022 r. poz. 1327 z późn. zm.) na 2023 rok. 

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, 

obowiązek uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie wynika z art. 5a ust. 

1 przytoczonej wcześniej ustawy. Roczny program współpracy jest uchwalany do dnia 

30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania programu. Uchwalanie Rocznego 

programu współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy na rok 2023 zostało poprzedzone 

konsultacjami od 9 do 14 listopada br. zgodnie z zarządzeniem Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 3 listopada 2022 r. Program współpracy na 2023 r. stanowi dokument określający 

w perspektywie rocznej cele, zasady, przedmiot i formę współpracy, a także priorytetowe 

zadania publiczne realizowane w ramach współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz 

mieszkańców. Gmina Krościenko Wyżne na podstawie m.in. tego dokumentu ogłasza konkursy 

otwarte ofert na realizację zadań publicznych w zakresie umasowienia sportu i pracy 

z młodzieżą w Krościenku Wyżnym oraz umasowienia sportu i pracy z młodzieżą w Pustynach, 

usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych usług opiekuńczych nad osobami, które 

z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn wymagają pomocy innych osób oraz 

specjalistycznych usług iopiekuńczych świadczonych na rzecz osób z zaburzeniami 

psychicznymi, czy też dowozu i opieki nad dziećmi niepełnosprawnymi z terenu Gminy 

Krościenko Wyżne do Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Krośnie. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 
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Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

(4 głosy „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Zenon Lenart: mamy pytanie, w jaki sposób jest kontrolowane wydatkowanie środków 

publicznych przeznaczonych na ten program? 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: jeżeli chodzi np. o zadania w zakresie kultury fizycznej 

i sportu: Umasowienie sportu i praca z młodzieżą, to kluby składają szczegółowe sprawozdania 

i ja po prostu te sprawozdania analizuję i sprawdzam. No na tej zasadzie.  

 

Radny Zenon Lenart: a pozostałe? 

 

Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: panie przewodniczący, szanowni państwo, tutaj 

w ramach konkursu są zawieranie z osobami, czy z wykonawcami, stowarzyszeniami które 

przystąpiły do tego konkursu. Spisywana jest umowa zgodnie z ramowymi umowami które 

wynikają z ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Pracownicy 

merytoryczni mają obowiązek rozliczyć zgodnie z przedmiotem konkursu i złożona ofertą te 

poszczególne stowarzyszenia, które wzięły udział w tym konkursie. Tak to co do zasady się 

odbywa.  

 

Radny Zenon Lenart: tutaj jest pewne zdwojenie. Co innego jest rozliczenie a co innego jest 

kontrole, bo jeżeli zawieramy jakąś umowę, to my dając środki publiczne mamy obowiązek 

kontrolować, czy to co tam zostało założone zostało zrealizowane, a rozliczenie na podstawie 

dokumentów to jest końcowa sprawa. To jest druga sprawa. Ja dam taki przykład. W Krośnie 

np. PCK realizuje usługi opiekuńcze i przychodzi dwóch pracowników do PCK i tam miesiąc 

czasu siedzą i kontrolują wszystko po kolei. Czy z taką formą kontroli, ja nie mówię żeby to 

miesiąc był, ale czy my kontrolujemy, bo wydajemy publiczne pieniądze. Jeżeli ktoś napisze 

np. wśród sportowców, że zrobił to i to, to my to kontrolujemy. Napisać to można. Papier 

wszystko przyjmie. Kontrola fizyczna – czy to zostało zrobione. O to mi chodzi.  

 

Radny Zenon Lenart: przykro mi bardzo. To milczenie pokazuje, że wydatkowaliśmy 

pieniądze i tyle. Nie interesujemy się czy to zostało zrobione. To co pan powiedział – umowa 

była zawarta, ale czy to zostało fizycznie zrobione, tego nie jesteśmy w stanie stwierdzić.  
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Radca prawny – Mariusz Ślusarczyk: panie przewodniczący jeżeli mogę zabrać głos. 

Tutaj przypomnę jedną rzecz. Do 31 marca każdego roku wójt jest zobowiązany przedłożyć 

sprawozdanie z realizacji tego programu, więc tutaj w urzędzie są pracownicy merytoryczni 

 urzędzie którzy mają za zadanie ogłosić konkurs, rozstrzygnąć go, zawrzeć umowę i rozliczyć 

i tutaj kwestia czy kontrolka była i w jakim zakresie, to myślę, że można odpowiedzieć 

po zbadaniu dokumentów źródłowych czy pracownik, który nadzorował dany konkurs czy 

umowę, jakie czynności podejmował w stosunku do danego stowarzyszenia. Jeżeli by Pan 

pozwolił to myślę, że zasadnym by było udzielenie odpowiedzi na kolejnej sesji, jakie 

czynności były podejmowane, w jakim zakresie i jak długo trwały.  

 

Radny Zenon Lenart: rozumiem. Co do tego roku, pasuje. Ale to jest coś co się powtarza 

z roku na rok. Dlatego moje pytanie było co zrobiono, jakie formy kontroli były prowadzone 

odnośnie środków które żeśmy już wydali np. w poprzednich latach. To milczenie jest dla mnie 

pewnym zaskoczeniem ze strony wójta gminy, bo ja uważam, że wydatkowanie środków 

publicznych przede wszystkim powinno być bardzo mocno kontrolowane, żeby były 

wydatkowane zgodnie z przeznaczeniem. Nie chodzi tylko o sport, ale tak samo o wykonanie 

wszystkich. Tam powinien pojechać pracownik, powinien sprawdzić dokumenty i stwierdzić, 

że to zostało zrealizowane, bo samo sprawozdanie to już jest łyżka po obiedzie.  

 

Innych w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Rocznego 

programu współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2022 r. poz. 1327 z późn. zm.) na 2023 rok. 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8e 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na terenie Gminy Krościenko Wyżne . 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: panie przewodniczący, szanowni państwo radni. 

Rada gminy w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, 

z tym że stawki te nie mogą przekroczyć górnych stawek kwotowych ogłoszonych przez 

ministra właściwego ds. publicznych w drodze obwieszczenia. Górne granice stawek określone 

w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają 

corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen 
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towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku w którym stawki ulegają 

zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego in plus lub in minus. Minister 

Finansów dnia 28 lipca 2022 r. ogłosił w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym 

Rzeczypospolitej Polskiej Monitor Polski górne granice kwotowe stawek podatków i opłat 

lokalnych powiększone o 11,8 % z uwagi na inflację na kolejny rok podatkowy. 

Zaproponowane w projekcie uchwały stawki odbiegają od stawek maksymalnych 

i w większości zostały ustalone poprzez podniesienie stawek z roku 2022 o współczynnik 

wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych opublikowanym w Monitorze Polskim 

w zaokrągleniu do pełnych groszy w górę, tj. ok. 11,8%. Wzrost stawek podatku spowoduje 

wzrost dochodów gminy w skali roku o kwotę około 170 000,00 zł. Propozycje stawek podatku 

od nieruchomości zawarte w przygotowanym projekcie ustawy przedstawiają się następująco. 

Tak jak zostało to przedłożone, ja będę po kolei odnosił się w stosunku do stawki która obecnie 

obowiązuje na terenie gminy do tej stawki która jest w projekcie i górnej stawki ogłoszonej 

przez Ministra Finansów. A więc jeżeli chodzi o podatek od gruntów związanych 

z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania 

w ewidencji gruntów i budynków – obecnie obowiązująca stawka to 0,95 z/1 m2, nowa 

zaproponowana stawka to 1,06 zł/1 m2 (wzrost o 0,11 zł, górna stawka Ministra Finansów: 

1,16 zł). Jeżeli chodzi o podatek od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub 

wodami powierzchniowymi płynącymi jezior, to takich składników u nas w gminie nie ma więc 

stawka jest przyjęta maksymalna, a więc 5,79 zł i tak co roku rada gminy ustalała tę stawkę 

w wysokości maksymalnej. Następnie jeśli idzie o podatek od gruntów pozostałych, w tym 

zajętych na prowadzenie odpłatnej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

publicznego: obecnie obowiązująca stawka to 0,30 zł/1 m2, propozycja 0,34 zł (wzrost 

o 0,04 zł, stawka maksymalna: 0,61 zł). Jeżeli chodzi o podatek od gruntów niezabudowanych 

objętych obszarem rewitalizacji, a więc u nas też nie ma takiego składnika więc jest stawka 

maksymalna – 3,81 zł. Jeśli idzie o podatek od budynków mieszkalnych lub ich części, obecnie 

obowiązująca stawka – 0,66 zł/ 1m2, propozycja: 0,74 zł (wzrost o 0,08 zł, górna granica: 

1,00 zł). Jeżeli chodzi o podatek od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej, stawka obowiązująca tj. 20,14 zł/1 m2, propozycja w projekcie 

uchwały to 22,52 zł (wzrost o 2,38 zł, górna stawka ogłoszona przez Ministra Finansów 

to 28,78 zł). Jeśli idzie o podatek od budynków zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym, to tutaj na terenie naszej 

gminy taki składnik nie występuje, ale przyjmowaną stawkę proponujemy maksymalną – 

13,47 zł. Jeśli idzie o podatek od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń 

zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej zajętych przez podmioty 

udzielające tych świadczeń, obecni obowiązująca stawka 4,97 zł/ 1m2, propozycja jest aby 

określić to na wysokości 5,56 zł, a więc wzrost o 0,59 zł. Stawka maksymalna to 5,87 zł, oraz 

budynki pozostałe lub ich części w tym zajęte na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,80 zł/ 1m2 (stawka która 

obowiązuje obecnie). Stawka proponowana to 5,47 zł, tutaj jest wzrost o 0,57 zł. Górna stawka 

ogłoszona przez Ministra Finansów 9,71 zł. Jeśli idzie o budowle, to podatek wynosi 2% ich 

wartości tak jak mówi o tym ustawa o podatkach i opłatach lokalnych. Tak kształtuje się 

ta propozycja i bardzo proszę  radę gminy o podjęcie uchwały.  
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (3 głosy „za”, 1 

radny wyłączony od udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (4 głosy „za”, 1 radny wyłączony od udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

- 1 radny wyłączony od udziału w głosowaniu. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 8f 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: szanowni państwo, w związku z tym iż 

obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 12 października 2022 r. określone zostały stawki 

minimalne od środków transportowych obowiązujące w 2023 r. uzasadnionym jest podjęcie 
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nowej uchwały rady gminy w celu ujednolicenia i dostosowania tych stawek do stawek 

minimalnych ogłoszonych przez Resort Finansów. W oparciu o powyższe został przygotowany 

nowy projekt uchwały który jest powieleniem stawek jakie obecnie obowiązują na terenie 

naszej gminy. Przypomnę, że są to stawki przyjęte uchwałą Rady Gminy Krościenko Wyżne 

NR XXIII/149/2020 z dnia 29 grudnia 2020 r. z tą różnicą iż w przedłożonym projekcie 

dokonano aktualizacji czterech stawek w związku ze wzrostem stawki minimalnej określonej 

przez Ministra Finansów na 2023 rok. Zmiana stawki w podatku od środków transportowych 

dotyczy załącznika nr 1 do uchwały, który określa stawki opodatkowania dla samochodów 

ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub większej niż 12 ton. I tak, zmiana 

numer 1 dotyczy samochodów posiadających trzy osie o masie całkowitej w przedziale od 23 

do 25 ton z innym systemem zawieszenia osi jezdnych. Tutaj stawka jaka obowiązuje wynosi 

1550,00 zł, stawka minimalna określona obwieszczeniem Ministra Finansów wynosi 1625,30 

zł. Propozycja w 2023 r. aby stawkę tę ustalić w wysokości 1650,00 zł. Kolejna zmiana dotyczy 

samochodów posiadających trzy osie o masie całkowitej nie mniejszej niż 25 ton z innym 

systemem zawieszenia osi jezdnych, obecnie obowiązująca stawka wynosi 1550,00 zł, stawka 

minimalna określona obwieszczeniem Ministra Finansów wynosi 1625,35 zł. Propozycja aby 

w 2023 roku stawkę tę ustalić w wysokości 1670,00 zł. Zmiana nr 3 dotyczy samochodów 

posiadających cztery i więcej osie o masie całkowitej w przedziale od 29 do 31 ton z innych 

systemem zawieszenia osi jezdnych. Obecnie obowiązująca stawka wynosi 2400,00 zł. Stawka 

minimalna określona obwieszczeniem Ministra Finansów wynosi 2529,10 zł. Propozycja, aby 

tę stawke ustalić w wysokości 2550,00 zł. Zmiana czwarta obejmuje samochody posiadające 

cztery osie i więcej o masie całkowitej nie mniejszej niż 31 ton z innym systemem zawieszenia 

osi jezdnych. Obecnie obowiązująca stawka wynosi 2400,00 zł. Stawka minimalna wynosi 

2529,10 zł. Propozycja, aby tę stawkę ustalić w wysokości 2570,00 zł. Jak zostało  

to powiedziane, pozostałe stawki pozostają bez zmian, tj. pozostają na dotychczasowym 

poziomie. Wprowadzone zmiany stawek podatków od środków transportowych na 2023 rok 

nie pociągają za sobą skutków finansowych dla budżetu gminy po stronie dochodowej, bowiem 

obecnie na terenie gminy nie ma środków transportowych, które podlegałyby opodatkowaniu 

według zmienionej stawki. Na dzień podjęcia uchwały na terenie gminy, podatkiem od środków 

transportowych opodatkowanych jest 51 pojazdów. W projekcie budżetu gminy na 2023 rok 

zaplanowane dochody z tytułu podatków od środków transportowych w wysokości 63 000,00 

zł. Mając na uwadze powyższe, podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy „za). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (5 głosów). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Głos 

zabrał radny Zenon Lenart: mam pytanie, skoro podnieśliśmy o 12 % stawkę od powierzchni 

zajętych pod działalność gospodarczą, to dla mnie jest nielogiczne pozostawienie innych 

stawek bez podwyżki. Stosujemy jakieś preferencje. Nie stosujemy równego traktowania 

wszystkich podmiotów gospodarczych. Dla kogoś kto ma samochód, jego źródłem utrzymania 

jest samochód i podatek jest od samochodu. Ktoś kto ma halę produkcyjną, dostaje 12 % od 

nas bonifikaty, żeby zapłacił więcej, a ten który ma samochód nie dostaje. Czy to jest równe 

traktowanie podmiotów gospodarczych? Paliwo paliwem, ale paliwo idzie w koszty, a wraz ze 

wzrostem cen paliwa rosną ceny usług. Niestety taka jest prawda, więc tutaj no nie wiem. To 

jest pytanie do dyskusji komisji finansów i całej rady, czy my równo traktujemy wszystkie 

podmioty gospodarcze jednym podwyższając, a drugim robiąc po prostu ulgę. Dziękuję bardzo.  

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: no tak jak tutaj pan radny powiedział, nie 

podwyższaliśmy stawek. W propozycji odnieśliśmy się wyłącznie do tych stawek minimalnych 

jakie zostały podniesione, zaktualizowaliśmy zapisy naszej uchwały aby ją dostosować do 

przepisów ustaw jakie obowiązują. Te stawki, które były jak dobrze państwo pamiętają w 2020 

roku przyjmowane, to stanowiły one jakiś kompromis i to była taka tendencja jeśli idzie o nasz 

region, lokalny rynek, a więc Powiat Krośnieński, Brzozowski i Jasielski, gdzie była mocna 

tendencja do tego, aby te stawki obniżać. Później dołożyły się do tego lata covidowe. Tutaj też 

w 2020 r. w szczególności właściciele środków pojazdów uczestniczyli w pracach komisji i oni 

bardzo optowali, aby te stawki właśnie obniżyć. Wtedy rada gminy stanęła przed takim 

zadaniem i na pewno niełatwa decyzją, żeby te stawki sprowadzić do poziomu stawek 

minimalnych. Dziś jest propozycja taka i tak jak było to powiedziane, kompetencja w zakresie 

określania stawek podatkowych należy stricte do kompetencji rady gminy. Zostawiam to po 

prostu pod państwa rozwagę, w jaki sposób te stawki zostaną określone.  

 

Radny Zenon Lenart: pytanie jeszcze jedno. Czy mamy jakąś wiedzę na temat stawek 

w innych gminach, jak one się kształtują? 

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: ciężko, musielibyśmy to sprawdzić jak się to 

w sąsiednich gminach kształtuje, ale myślę, że tutaj też nie ma jakiegoś bardzo drastycznego 

poziomu wzrostu.  

 

Radny Zenon Lenart: takie dla porównania, żebyśmy po prostu wiedzieli czy nie wychodzimy 

przed orkiestrę. Chodzi mi o te stawki. To jest tak, że teoretycznie rzecz biorąc, ktoś kto 

wybudował hale nie przyjdzie i nie powie nam: „obniżcie nam stawkę, bo ja tą halę przeniosę”, 

bo on nie przeniesie tej hali. A ktoś kto ma samochód, mówi: „obniżcie te stawkę, bo ja go 
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przerejestruję do innej gminy”. To jest szantaż - taka jest prawda, ale my po prostu musimy też 

dbać o interesy gminy. Nie tylko o to, ale też żebyśmy mieli jakieś porównanie jak jst w innych 

gminach, bo tak po prostu klepiemy i dobra jest.  

 

Radny Stanisław Wierdak: ale jeśli podniesiemy stawki, to przeniosą.  

 

Radny Zenon Lenart: nie wiem czy ktoś od razu wszystko przeniesie, no ale. Jeżeli nie ma 

tutaj, to ja dziękuję.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: tutaj jest kwestia rozważenia tego, czy ryzykujemy tym, 

tak jak mówię, słusznie pan radny zauważył – hali się nie przeniesie, ale rozmawiałem osobiście 

z wszystkimi przedsiębiorcami, którzy działają w branży transportowej te dwa lata temu, 

jeszcze w czasie pandemii, rozumiejąc ich trudną sytuację i tutaj dziękuję także państwu pewnie 

też w ich imieniu, że te stawki zostały obniżone, ale oni zawsze mogą się przenieść do innej 

gminy i kwestia tego, czy wyzbędziemy się kilkudziesięciotysięcznego dochodu, czy nie więc 

tutaj trzeba sobie postawić sprawę i przekalkulować do wszystko na chłodno. Ja myślę,  

że utrzymanie ich w takiej formie nie skrzywdzi nikogo. Te cztery aspekty o których wspomniał 

zastępca są dźwigane ze względu na zmianę ustawową, więc dopasowujemy je do naszych 

realiów, więc myślę, że można sprawę postawić dokładnie w ten sposób jak to zostało 

zaprezentowane.  

 

Radny Zenon Lenart: Ja bym prosił, żeby na następną sesję przedstawić jak mają się stawki 

w poszczególnych 3-4 gminach w okolicy, żebyśmy mieli jakiś obraz, bo uważam, że komisja 

finansów powinna taki obraz mieć, żeby wiedzieć po prostu. Naszym zadaniem jest dbanie  

o interesy i dochody gminy.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Jeżeli trzeba, takie stawienie przygotujemy chociaż każdy 

z państwa może sobie takie uchwały sprawdzić w biuletynie informacji publicznej do swojej 

wiadomości, więc kwestia, czy powielać papierologię, czy każdy ewentualnie w zaciszu 

domowym sobie przeglądnie biuletyny informacji publicznej sąsiednich samorządów.  

 

Zastępca Wójta Gminy - Łukasz Lorens: Tak na szybko otworzyliśmy akurat uchwałę 

z Gminy Iwonicz-Zdrój. Jeśli idzie o ten załącznik nr 1 który dotyczy naszej zmiany, to jeśli 

mogę się tak na szybko tutaj odnieść, to szanowni państwo mniej więcej się to kształtuje na 

wysokości naszych stawek jakie określamy. Większych różnic nie ma, w zależności w którym 

przedziale, ale mniej więcej oscylują wokół stawek tych co są u nas. Jeśli byśmy wzięli, 

no tu akurat są niższe. 

 

Radny Zenon Lenart: nie mogą być niższe, skoro my mamy najniższe.  

 

Zastępca Wójta Gminy - Łukasz Lorens: nie, bo specyfika każdej gminy jest inna. U nas 

występują inne przedmioty opodatkowania jeżeli chodzi o samochody. W Iwoniczu będą inne 

i nigdy nie przyłożymy tego od linijki i nie powiemy, że u nas są wysokie stawki, a w innej 

gminie są niższe, bo pewnie to jest określane, w miarę każdy patrzy na swoje potrzeby jeśli 
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idzie o zabezpieczenie pod względem dochodowym i tez kwestie zbadania interesu, powiedzmy 

formy wsparcia przedsiębiorcom, którzy tą działalność w zakresie transportu na terenie gminy 

prowadzą. Ale jeżeli jest taka potrzeba, to jak najbardziej takie zestawienie przygotuję jak się 

te stawki kształtują. Tutaj akurat nam wpadła na szybko jak wpisaliśmy w dzienniku 

urzędowym uchwała od środków transportowych, uchwała z Iwonicza Zdroju. Nie widzę 

innych gmin z Powiatu Krośnieńskiego. Myślę, że zmian nie było jeśli idzie o ten rok, chyba 

że będą jeszcze podejmowane, bo mamy dziś 24 listopada, także jeszcze jest czas i mogą się 

w tych gminach w ciągu tygodnia odbyć takie sesje, ale jak najbardziej przygotuję takie 

zestawienie.  

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych (uchwała w załączeniu). 

 

 

Ad. 8g 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Krościenko 

Wyżne w roku 2023.  

 

Zastępca Wójta Gminy – Łukasz Lorens: Rada Gminy Krościenko Wyżne na podstawie 

ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym uprawniona jest do obniżenia średniej 

ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na terenie gminy. 

Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 

2022 r. średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający 

rok podatkowy 2023 wyniosła 74,05 zł za dt. Zasady ustalania podatku rolnego reguluje ustawa 

z dnia 15 listopada (wspomniana). Podatkiem rolnym opodatkowane są wszystkie grunty 

sklasyfikowane w ewidencji gruntów i budynków jako użytki rolne lub jako grunty 

zadrzewione i zakrzewione na użytkach rolnych niezależnie od powierzchni stanowiącej 

podstawę od opodatkowania. Dla gruntów gospodarstw rolnych podstawą do opodatkowania 

jest liczna hektarów przeliczeniowych ustalona na podstawie powierzchni, rodzajów klas 

użytków rolnych, stanowiąca równowartość pieniężną 2,5 kwintala żyta z 1 hektara 

przeliczeniowego, natomiast do pozostałych gruntów podstawą do opodatkowania jest liczba 

hektarów wynikająca z danych z ewidencji gruntów i budynków stanowiąca równowartość 

pieniężną 5 kwintali żyta za 1 hektar. W związku z powyższym proponuje się obniżenie średniej 

ceny skupu żyta przyjętej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2023 

roku z kwoty 74,05 zł do kwoty 69,00 zł. Celem obniżenia stawki podatku rolnego jest 
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udzielenie pomocy dla rolników i producentów rolnych, którzy ponieśli szkody 

w gospodarstwach rolnych spowodowane wystąpieniem w 2022 r. niekorzystnych warunków 

pogodowych. Według projektu budżetu na 2023 r. zakładane wpływy z tytułu podatku rolnego 

wynoszą 272 694,00 zł. Zostały one wyliczone w oparciu o średnią cenę skupu żyta za okres 

11 kwartałów, a więc tą stawkę maksymalną, natomiast obniżenie średniej ceny skupu żyta 

stanowiącej podstawę do obliczenia podatku rolnego na terenie naszej gminy z kwoty 74,05 zł 

do kwoty 69,00 zł spowoduje spadek jeśli idzie o planowane dochody własne budżetu gminy 

o ok. 21 000,00 zł. Jednakże w stosunku do obecnego roku budżetowego, wpływy z podatku 

rolnego będą w 2023 roku wyższe o około 27 000,00 zł. Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie 

uchwały jest w pełni zasadne.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń –Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (3 głosy „za”, 

1 radny wyłączony od udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów „za”). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały (4 głosy „za”, 1 radny wyłączony od udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

- 1 radny wyłączony od udziału w głosowaniu. 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta stanowiącej podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Krościenko 

Wyżne w roku 2023 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) Zwiększa się plan dochodów Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok o kwotę 

4 205 518,57 zł, w tym:  

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Gospodarka gruntami i nieruchomościami, Wpływy z opłat za trwały zarząd, 

użytkowanie i służebności – 200,00 zł 

b) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

-   Ochotnicze straże pożarne – 750,00 zł, 

c)  w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 

-   Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, 

podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych – 

322 000,00 zł, 

-   Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na 

podstawie ustaw – 600,00 zł,  

-   Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa – 2 888 418,57 zł, 

d)  w dziale 801 Oświata i wychowanie, Przedszkola: 

-   Wpływy z usług – 13 250,00 zł, 

-  Dotacje celowe otrzymane z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 45 000,00 zł, 

e)  w dziale 852 Pomoc społeczna: 

-   Zasiłki stałe – 220,00 zł 

-   Pozostała działalność, Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie 

lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 – 

335 580,00 zł, 

f)  w dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, Pozostała działalność: 

-   Wpływy z różnych dochodów – 525 000,00 zł, 

-  Środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań bieżących 

jednostek sektora finansów publicznych – 23 000,00 zł, 

-  Dotacja otrzymana z państwowego funduszu celowego na finansowanie i 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora 

finansów publicznych – 34 500,00 zł, 

g) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

-  Oświetlenie ulic, placów i dróg – 4 000,00 zł, 
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-  Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – 4 000,00 zł, 

h)   w dziale 926 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:  

-   Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – 9 000,00 zł, 

2)   Zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok, o kwotę  

4 205 518,57 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i rybołowiectwo, Infrastruktura sanitacyjna wsi: 

-  Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadań – 77 000,00 zł, 

b) w dziale 600 Transport i łączność: Drogi publiczne gminne (Zakup usług pozostałych – 

2 922 313,57 zł; Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: 

„Rozbudowa drogi gminnej nr 114902R ul. Mostowa wraz z rozbiórką i budową mostu 

przez rzekę Wisłok w miejscowości Krościenko Wyżne – 50 000,00 zł) oraz Drogi 

wewnętrzne (Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania – 

100 000,00 zł), 

c) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, Gospodarka gruntami i nieruchomościami, 

Zakup usług pozostałych – 2 000,00 zł, 

d) w dziale 750 Administracja publiczna: 

-  Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – 33 000,00 zł, 

e) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Ochotnicze straże 

pożarne: 

-  Zakup materiałów i wyposażenia – 5 000,00 zł, 

-  Zakup usług pozostałych – 10 000,00 zł,  

-  Różne opłaty i składki – 5 000,00 zł, 

f) w dziale 801 Oświata i wychowanie:  

-  Przedszkola – 53 800,00 zł, 

-  Dowożenie uczniów do szkół – 6 000,00 zł, 

g)  w dziale 852 Pomoc społeczna: 

-   Zasiłki stałe, Zwrot dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem 

lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, 

pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości – 220,00 zł, 

-  Pozostała działalność – 335 580,00 zł 

h)  w dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, Pozostała działalność: 

-  Zakup materiałów i wyposażenia – 393 750,00 zł, 

-  Zakup usług pozostałych – 131 250,00 zł, 

-  Zakup usług pozostałych – 23 000,00 zł, 

-  Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania – 34 500,00 zł, 

i)   w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

-  Oświetlenie ulic, placów i dróg – 4 000,00 zł, 

-  Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – 4 000,00 zł, 

j)   w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 

-  Pozostałe zadania w zakresie kultury – 5 000,00 zł,  

-  Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – 10 105,00 zł, 

3) Zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok, o kwotę 

7 127,16 zł w tym: 

a) w dziale 720 Informatyka, Pozostała działalność, w tym: 
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-   Zakup usług pozostałych – 6 000,00 zł, 

b)  w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, Wczesne wspomaganie rozwoju 

dziecka: 

-   Składki na ubezpieczenia społeczne – 139,58 zł, 

-   Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 28,51 zł, 

-   Wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 739,07 zł, 

c)   w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w tym:  

-  Gospodarka odpadami komunalnymi, Zakup usług pozostałych – 100,00 zł, 

4)  Zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok o kwotę 

7 127,16 zł: 

a)  w dziale 750 Administracja publiczna, w tym: 

- Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu): Zakup materiałów i wyposażenia 

(916,70 zł), Zakup usług pozostałych (5 083,30 zł),  

b)  w dziale 801 Oświata i wychowanie, w tym: 

-  Przedszkola, Wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 1 027,16 zł, 

c) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Gospodarka odpadami 

komunalnymi: 

-  Koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego – 100,00 zł, 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały - 5 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 1 radny, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2022 rok wraz z autopoprawką (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 8i.  

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030. 
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Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2022-2030 uchwalonej uchwałą NR XXXII/222/2021 z dnia 30 

grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko 

Wyżne na lata 2022-2030, zmienionej uchwałą NR XXXIII/232/2022 Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 11 marca 2022 r. oraz uchwalą NR XXXVI/253/2022 Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 23 czerwca 2022 r. w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz 

zaplanowanymi inwestycjami wprowadza się następujące zmiany: zwiększa się dochody 

ogółem w roku 2022 o kwotę 6 888 152,06 zł, w tym: zwiększa się dochody bieżące o kwotę 

6 732 089,33 zł oraz zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 156 062,73 zł. Zwiększa się 

wydatki bieżące w roku 2022 o kwotę 6 579 676,04 zł, w tym: zwiększa się wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 136 514,65 zł, zwiększa się wydatki 

związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 3 765 138,87 zł, zwiększa się wydatki na 

świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2 621 126,52 zł, zwiększa się dotacje na zadania 

bieżące o kwotę 56 896,00 zł. Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 592 476,02 zł. Ujęte 

zmiany w budżecie Gminy Krościenko Wyżne wprowadzone zostały zarządzeniami 

i uchwałami od 30 czerwca 2022 r. do dnia dzisiejszego.  

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Robert Wojtuń– Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały - 5 głosów „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Stanisław Wierdak: jakie to są roboty? 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: mam kosztorys. Mogę odczytać.  

 

Radny Stanisław Wierdak: nie trzeba.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2022-2030 (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 9 

 Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Zenon Lenart: mam pytanie, co prawda jest to może pytanie do sprawozdania, ale 

czynimy pewne oszczędności, wyłączone zostały lampy i skrócony został czas. Jakie inne 

działania pan wójt przewiduje jeżeli chodzi o zarządzanie energią na terenie gminy, w 

jednostkach gminnych.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: już o tym mówiłem na ostatniej sesji i na ostatnich komisjach. 

Po spotkaniu z kierownictwem i dyrektorami jednostek organizacyjnych poprosiłem ich 

o wypracowanie pewnych schematów do których się stosują już ponad 1,5 miesiąca. Chociażby 

skrócenie w szkole godzin pracy pracowników obsługi sprzątającej ( to tak z marszu), orlik jest 

czynny do godziny 20:00, u nas w urzędzie gminy obsługa, pracownik sprzątający także 

zaczyna pracę wcześniej i kończy pracę szybciej aby tej energii elektrycznej nie zużywać. 

Co więcej. Ponadto dla nas jest to okres przejściowy, bo jak zapewne państwo wiecie, 

większość, w sumie wszystkie nasze budynki, jeżeli nie będą samowystarczalne, to będą 

chociaż w znacznej części samowystarczalne energetycznie poprzez montaż pomp ciepła i 

instalacji fotowoltaicznej oraz wymiany oświetleni ulicznych na nowoczesne oświetlenia LED, 

co mam nadzieję w następnym roku stanie się faktem. Jeżeli państwo chcecie, mogę jeszcze 

raz przedstawić to w dłuższym wydaniu, choć informowałem państwa o tym, można o tym 

przeczytać w protokole z ostatniej sesji odnośnie informacji o których mówiłem troszkę szerzej.  

 

Radny Zenon Lenart: jeszcze tutaj taka uwaga, bo koncentrujemy się tylko na oświetleniach, 

energii elektrycznej, a przecież gro wydatków tj. energia cieplna. Mamy szereg budynków 

i utrzymanie pewnych temperatur gwałtownie zwiększa koszty. Czy nie byłoby zasadnym 

przyjrzenie się po prostu jaka jest temperatura chociażby w remizie OSP, czy na GOSiR.  

Po prostu kwestia jest tego, że musimy szukać oszczędności. Tam, gdzie nie ma konieczności 

utrzymania wysokiej temperatury, da to naprawdę duże oszczędności. Moja sugestia jest taka, 

żeby podejść do sprawy bardziej kompleksowo jeżeli chodzi o energię, ale ogólnie jeżeli chodzi 

o oszczędności, bo trzeba ich szukać prawdopodobnie i w różnych innych dziedzinach, bo 

przyszły rok może jeszcze jakoś z tytułu nadwyżki którą będziemy mieli w budżecie 

przejdziemy ale później nie wiem czy rząd będzie tak łaskawy dorzucać nam do budżetu i wtedy 

staniemy przed dylematem drastycznego cięcia. Więc moja sugestia jest taka, aby podejść 

bardziej kompleksowo, a nie tak tylko do tych spraw które łatwo zrobić tzn. zgasić światło.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli pan przewodniczący pozwoli, chciałbym uzupełnić. 

Dobrze że mi pan przypomniał, czasem gdy człowiek dostanie pytanie z marszu, to niektóre 

rzeczy przypominają się po chwili. Tak, temperatura w remizie jest ustawiona na 10 stopni 

Celsjusza w pomieszczeniach garażowych, w pomieszczeniach górnych kondygnacji 

kaloryfery są wyłączone i są włączane tylko wtedy, gdy obiekt jest wynajmowany. Na GOSiR 

temperatura jest ustawiona na 15 stopni Celsjusza w każdym z pomieszczeń niezależnie  

od tego, czy są to pomieszczenia techniczne, czy biurowe. W szkole temperatura w każdej 

klasie po zakończonej lekcji jest wyłączana przez pracowników obsługi grzejniki są skręcane 

na minimalny przepływ. Podobnie jest na sali gimnastycznej. Prosiłem kierowników i 
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dyrektorów innych jednostek, aby oszczędzali. To samo jest w urzędzie jeżeli chodzi 

o oszczędzanie energii cieplnej i elektrycznej. Prosiłem kierowników i dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, aby dysponowali w miarę racjonalnie i ta politykę oszczędności prowadzili 

tak, aby w przedszkolach i szkołach z racji tego, że przebywają tam dzieci, tą temperaturę 

w godzinach lekcyjnych utrzymywać na odpowiednim poziomie, żebyśmy po części 

zrekompensowali te wydatki, które zapewne poniesiemy na energię elektryczną w tych 

placówkach oświatowych naszej gminy.  

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: jeszcze jeśli chodzi o sale i remizy OSP. Powiem 

szczerze, że tak jak mówi pan wójt, temperatura tam nie jest zbyt wysoka kiedy nie ma 

wynajmów, ale pojawia się sytuacja taka jak była ostatnio na Pustynach, kiedy przychodzi 

osoba, która na drugi dzień ma uroczystość rodzinną i ta temperatura przez nasze oszczędności 

jest na tyle niska, że musimy ją w jakiś sposób w tę ostatnią dobę to dogrzewać, bo ktoś nie jest 

w stanie z małymi dziećmi korzystać z dużej sali, kiedy temperatura jest 16-17 stopni, bo my 

wynajmując salę musimy zapewnić jakiś standard. Pan był później w poniedziałek przy 

oddawaniu kluczy troszkę rozgoryczony i mówił, że gdyby wiedział, że tak to będzie wyglądać, 

to by w to nie wszedł i ja się kontaktowałem nawet z przewodniczącym, żeby troszkę podkręcić 

piec, ale to jest taka skórka za wyprawkę, że my w ostatniej chwili podkręcamy piec, próbujemy 

to nagrzać. W poniedziałek ja idę, biorę klucze i skręcam wszystkie kaloryfery, a później znowu 

ktoś chce sale wynająć. Musimy się zastanowić, czy też o to w tym wszystkim chodzi. 

Oszczędności tak, ale nie za wszelką miarę.  

 

Radny Stanisław Wierdak: z przykręcaniem kaloryferów trzeba uważać i zapytać 

fachowców, bo niższe przykręcenie kaloryferów powoduje dwukrotnie wyższe zużycie gazu. 

Przypomina mi się stwierdzenie zarządców huty z Tarnowca jak Warszawa objęła ten zarząd. 

Popatrzyli na zużycie gazu i natychmiast był telefon: „dyrektorze co to ma znaczyć, proszę 

wyłączać piece na sobotę i na niedzielę”. Tak samo z obniżaniem temperatury.  

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: poza tym my wchodzimy później w taką sytuację, 

że ludzie będą w sezonie zimowym rezygnować z wynajmu.  

 

Radny Zenon Lenart: i racja jest i tak i nie. Po pierwsze – chyba wie Pan wie kiedy będzie 

wynajmowany dom ludowy, więc nie jest to ad hoc – dziś przychodzi i- jutro bierze salę. Jeżeli 

przez dwa tygodnie nikt nie wynajmuje, to utrzymywanie temperatury 18-20 stopni Celsjusza 

dzień/noc jest czystym marnotrawstwem. W domu mając czujniki ustawiamy temperaturę 

komfortową i ekonomiczną. Noc jest ekonomiczna - dzień jest komfortowa. W nocy ustawiamy 

na 19 stopni – dobrze się śpi, a rano włącza się piec i dogrzewa do 20. Tak samo powinno być 

w innych jednostkach. Ja nie mówię, że Pan musi chodzić i grzejniki podkręcać. Są czujniki 

i one mogą samoczynnie sterować, kwestia ustawienia tego, więc mówienie o tym, że trzeba 

dogrzewać, owszem ale jeżeli weźmie się pod uwagę 5 dni poi 24 godziny, to masz pan 

100 godzin i utrzymanie temperatury 18 stopni, a później dogrzanie przez 24 godziny nawet 

gdyby zużycie było troszkę większe, no to ja uważam, że nie ma porównania. Z resztą po to 

macie państwo w domu czujniki, żeby taką temperaturę ustawiać i wtedy jest to ekonomiczne, 
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bo kiedy non stop grzeje się na 20 stopni, no to nie ma oszczędności. Chyba państwo to robicie, 

no ja nie wiem.  

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: ja mówiłem o sytuacji, kiedy ciężko jest to nadgonić w 

ostatnią dobę, gdy wiemy że mamy wynajem na takiej dużej Sali jak na Pustynach a tych 

kaloryferów nie ma dużo i pojechanie tam dzień wcześniej wcale nie oznacza nadrobienia tego 

przez ostatnią dobę.  

 

Radny Zenon Lenart: przez noc na pewno nie. Dziękuję bardzo.  

 

Radna Beata Najbar: ja jeszcze w tym temacie. Ostatnio był robiony u mnie w przedszkolu 

przegląd pieca i zapytałam pana jak należy regulować temperaturę i ten pan odpowiedział, że 

absolutnie nie poleca regulowania temperatury, zwiększania i zmniejszania, ponieważ rozruch 

zużywa dużo więcej gazu i to jest nieekonomiczne, aczkolwiek w przedszkolu sytuacja nie jest 

tak trudna jak w szkole, ponieważ w przedszkolu dzieci się ruszają i biegają i nie musi być tam 

bardzo ciepło. Gorzej jest w szkole, bo w szkole dzieci siedzą w ławkach i się uczą, więc taką 

mam informację, aczkolwiek my jednak tą temperaturę regulujemy i robimy swój bilans  

i zliczamy zużycie energii. Robimy takie miesięczne zestawienie, żeby rzeczywiście przekonać 

się kto ma rację. Czy ten pan, czy my, bo musimy tak samo szukać oszczędności, w związku  

z tym dopiero po miesiącu powiedzieć. Aczkolwiek fachowiec nie zaleca regulacji, bo na 

rozruch potrzeba dużo gazu, żeby tą temperaturą utrzymać.  

 

Radny Dariusz Homotnik: pytanie do pana wójta, czy mógłbym dowiedzieć się dokładnie 

o godziny wyłączania i włączania na poszczególnych ulicach świateł. Czy to jest po prostu 

w całej gminie, czy może jest to wyrywkowo?  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Wydaliśmy dyspozycję do PGE, aby lampy oświetlenia 

ulicznego nie załączały się tak jak dotychczas czyli przed godziną 5. Załączają się o godzinie 

6:00 i wiadomo kiedy gasną. Podobnie jest wieczorem, kiedy robi się ciemno z racji, że jest to 

wyłącznik czasowy ustawiony na zegar astronomiczny i gasną o godzinie 20:30. Jest jeden 

odcinek na Pustynach, na ul. Wspólnej, który mamy wspólnie z Gminą Miejsce Piastowe 

i mamy wspólną stację transformatorową, jeśli dobrze to określam. Musimy dojść do 

porozumienia w tym zakresie, aby gasiło się ono zgodnie ze standardami. Są widoczne różnice 

5 minut, ale o godzinie 20:30 jak do tej pory te oświetlenia gasimy. Jeżeli będą sugestie żeby 

ewentualnie wydłużyć czas świecenia i będą one uzasadnione, no to będziemy się nad tym 

pochylać i dostosowywać.  

 

Radny Dariusz Homotnik: w godzinach porannych gmina ma na uwadze przede wszystkim 

uczniów, tak? 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Tak, są osoby pracujące, uczące się które dochodzą do 

przystanków autobusowych. Sugestie są także od osób które chodzą na godzinę 7:00 do 

kościoła. W innych gminach oświetlenie w godzinach porannych jest całkowicie wyłączone, 
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jednak doszliśmy do wniosku, że ludzie idą do pracy i do szkoły, więc rano też by pasowało 

żeby te oświetlenia świeciły chociaż godzinkę z hakiem.  

 

Radny Dariusz Homotnik: nawiązując do pana wójta odpowiedzi, czyli o 5 rano jest jaśniej, 

bo ludzie pytają, czy to jest ukierunkowane do uczniów. Po prostu młodzi ludzie się boją. Ale 

ludzie którzy idą do pracy na 6:00, czyli o 5:00, przeważnie 5:05 już te autobusy odjeżdżają 

i oni na ten przystanek też muszą dojść. Moje pytanie, czy te godziny są sztywne, czy nie lepiej 

byłoby w ogóle zrezygnować z tego oświetlenia w godzinach przykładowo od 6:00 do 6:30, 

bo tak zaobserwowałem to u siebie, że 6:30 gasną i wtedy też jest takie pół godziny zanim te 

sodówki się nagrzeją, to mamy to samo co było powiedziane o oszczędzaniu energii. To też by 

rozważyć.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: rozważymy to. Jest to pierwszy wniosek aby oświetlenia 

włączać wcześniej. Sprawdzimy to pod tym względem, przeliczymy to ekonomicznie,  

czy w ogóle ich nie wyłączać, ale podejrzewam, że nie włączanie ich o godzinie 6 spotka się 

z dużym odzewem ze strony tych osób, które ta wczesną porą poruszają się tymi pieszymi 

ciągami komunikacyjnymi. Przeanalizujemy to i jeżeli będzie to zasadne, to będziemy wówczas 

w tym kierunku iść.  

 

Radny Dariusz Homotnik: panie wójcie, przepraszam że wszedłem w słowo. O 20:30 jest 

ciemniej niż o 5. Dzień jest krótki. Jeszcze 40 minut brakuje do najkrótszego dnia na dzień 

dzisiejszy.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zakończył dyskusję.   

 

Ad. 10 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

W okresie międzysesyjnym do rady gminy wpłynęły następujące pisma: 

- w dniu 6 października br. wpłynęło pismo Wojewody Podkarpackiego wszczynające 

postępowanie zmierzające do stwierdzenia nieważności uchwały NR XXXVIII/260/2022 Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 23 września 2022 r. w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym 

za rok 2021 z powodu naruszenia art. 53a ust. 4 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności 

leczniczej. W związku z tym w dniu 24 października br. Przekazano do Rady Gminy 

Krościenko Wyżne rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność ww. uchwały 

(z dokumentacją mogą Państwo zapoznać się w biurze rady), 

 - w dniu 20 października br. Wpłynęło pismo Wojewody Podkarpackiego wszczynające 

postępowanie zmierzające do stwierdzenia nieważności uchwały NR XXXVIII/257/2022 Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 23 września 2022 r. w sprawie uchwalenia Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Krościenko Wyżne 

z powodu naruszenia art. 10 ust. 2 pkt 1, art. 11 i art. 28 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W związku z otrzymanym wszczęciem 

postępowania, Wójt Gminy Krościenko Wyżne w dniu 25 października br. wystosował pismo 
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do Wojewody Podkarpackiego z odniesieniem się od uwag wskazanych w piśmie. 

W dniu 2 listopada 2022 r. do rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęło rozstrzygnięcie 

nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały NR XXXVIII/257/2022 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 23 września 2022 r. w sprawie uchwalenia Studium Uwarunkowań 

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Krościenko Wyżne (dokumentami 

które wpłynęły do rady gminy oraz z pismem wójta gminy mogą się Państwo zapoznać w biurze 

rady), 

- w dniu 15 listopada br. do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęło zarządzenie NR 

V/473/2022 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 14 listopada 2022 r. w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2023 rok oraz zarządzenie NR V/474/2022 

w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2023-

2030, 

- w dniu 16 listopada br. wpłynęło pismo mieszkańców ul. Wspólnej w Pustynach zwracających 

się z prośbą o przejecie drogi dojazdowej do posesji. Mieszkańcy wskazali, że droga ta stanowi 

przedłużenie ul. Wspólnej i składa się z działki o nr ewid. 5461/2 oraz w części z działek o nr 

ewid. 5256, 5258, 5260, 5259, 5255/4, 5257. Wspomniana droga posiada nawierzchnię z masy 

bitumicznej, a jej długość to około 80 mb. Podpisani pod wnioskiem mieszkańcy uzasadniają 

swoją prośbę faktem, iż przejęcie ww. drogi pozwoli uniknąć w przyszłości nieporozumień 

związanych z użytkowaniem tej drogi oraz umożliwi wykorzystanie istniejących terenów 

budowlanych do których w obecnej chwili nie ma dojazdu, 

- w dniu 17 listopada br.  wpłynęło pismo wójta gminy informujące o wyznaczeniu na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne podmiotu zobowiązanego do przyjęcia skazanych w celu 

wykonywania nieodpłatnej, kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie 

użytecznej, orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. Jako podmiot zobowiązany 

wyznaczono Urząd Gminy Krościenko Wyżne, 

- w dniu 21 listopada br. do rady gminy wpłynęło pismo  zawierające wniosek o udzielenie 

dotacji celowej na zakup analizatora biochemicznego BA200. Wspomniany wniosek został 

skierowany do Rady Gminy Krościenko Wyżne w związku ustaleniami podjętymi podczas 

Konwentu Wójtów i Burmistrzów Powiatu Krośnieńskiego. 

 

 Ad. 11 

 Zamknięcie obrad. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko 

Wyżne – Krzysztof Podkul zamknął XL sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

 Aleksandra Lorens  

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


